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ACTA CONSELL PLENARI  1/12/2011 NÚM. 111201 
 

A la sala de plens del Districte de Sarrià-Sant Gervasi, plaça Consell de la Vila núm. 7, de la 

ciutat de Barcelona, el dia 1 de desembre de 2011, a les 19.00 hores, es reuneixen, en sessió 

ordinària, sota la presidència del regidor-president del Districte, l’Im. Sr. Òscar Ramírez Lara, 

els/les consellers/es srs/es. Montserrat Cantin i Mas, Maria Antònia Rigat i Ballús, Montserrat 

Guitarte i Gutés, Maria Teresa Laïlla i Jou, Pol Lliró i Tey, Josep Maria Julià i Martínez, 

Joan Figuerola i Borràs, Frederic Lloveras i Homs, Rosa Maria Baiges i Ballester, Concepció 

Molinas i Mallol, i Manel Sardà i Estrem, per la federació de CiU; Conchita Ayarza Tovar, 

Josep Anton Guillen González, Antonio González Muñiz, Braulio Gil Mor, i Maria Mercè 

Viñeta i Rieradevall, pel PPC; Josep de Barberà i Johera, i Xavier Hosta i Rovira, pel PSC, i 

Immaculada Clarà i Vila, per ICV-EUiA. 

 

I, per acabar, hi assisteixen també els responsables següents del Districte: el regidor executiu (Im. 

Sr. Joan Puigdollers i Fargas), el gerent (Sr. Carles Esquerra i Corominas), la consellera 

tècnica (Sra. Cristina Villà i Font), el director dels Serveis Generals, Sr. Xavier Poza i Gonzalo; 

la directora dels Serveis de Llicències i Espai Públic, Sra. Pilar Boguñà i Zubiaur; la directora 

dels Serveis al Territori, Sra. Iria Garcia Labandeira; la directora dels Serveis a les Persones, 

Sra. Imma Sampé i Soler, la cap del Departament de Comunicació i Qualitat, Sra. Pilar Nieva i 

Lafuente, i l‟adjunta de la Gerència, Sra. Lluïsa Rodríguez i Rodríguez. 

 

El regidor-president del Consell, Sr. Ramírez, dona la benvinguda a tots els assistents, i recorda 

que aquesta sessió tindrà els punts de l’ORDRE DEL DIA següents: 

 

1. Precs i preguntes dels/les assistents/es. 

 

2. Aprovació, si escau, de les actes de les sessions extraordinària i ordinària del Consell del 

Districte, de 4 d‟octubre de 2011. 

 

3. Part informativa: 

 

3.1 Despatx d‟ofici.  

 

3.2 Informe del regidor del Districte. 

 

4. Part decisòria: Informes i proposicions dels grups polítics del Consell: 

 

4.1 INFORMAR els pressupostos de l‟any 2012 de l‟Ajuntament de Barcelona i del Districte 

de Sarrià-Sant Gervasi. 

 

4.2 APROVAR la distribució dels capítols segon, quart i setè de despeses del pressupost del 

Districte de Sarrià-Sant Gervasi de l‟any 2012. 

 

4.3 INFORMAR els preus públics per activitats i cessió d‟espais dels equipaments del Districte 

de Sarrià-Sant Gervasi de l‟any 2012. 
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4.4 Propostes de denominació de nous espais públics. 

 

4.5 Proposicions/declaracions de grup dels grups polítics del Consell: 

 

4.5.1 Del grup d‟ICV-EUiA: El Consell del Districte de Sarrià-Sant Gervasi acorda 

que es reprenguin les mesures de restricció del trànsit rodat als nuclis històrics 

de Sarrià i del Farró, mitjançant pilones dissuasòries, recuperant la situació que 

hi havia fins el passat estiu. 

 

4.5.2 Del grup del PSC: El Consell del Districte de Sarrià-Sant Gervasi acorda: 1. 

Instar al govern municipal, d’acord amb allò que es va decidir en la darrera 

Comissió municipal de Seguretat i Mobilitat de l’Ajuntament de Barcelona, a fer 

complir la prohibició de circulació de vehicles no autoritzats pels carrers del 

Districte de Sarrià-Sant Gervasi, i més concretament als barris de Sarrià i del 

Putxet i el Farró on s’han retirat les pilones. 2. Que es mantinguin les pilones ara 

baixades, en els nuclis antics del Districte, fins que, si el govern preveu en algun 

cas la seva retirada, es presenti per la seva aprovació un pla de mobilitat 

específic per a cadascuna de les pilones que es vulgui retirar, justificant amb 

motius tècnics aquesta retirada i contemplant les mesures complementàries per 

garantir la mobilitat de la ciutadania de forma segura. 

 

4.5.3 Del grup del PPC: lnstar al govern municipal de Sarrià-Sant Gervasi per a que es 

portin a terme mesures necessàries per tal de reordenar les places 

d’estacionament en la zona del Peu del Funicular, creant d’específiques per a 

desencotxar els nens per tal de solucionar el problema de mobilitat que tenen 

pares i veïns, desenvolupant un pla de mobilitat de la zona en un termini màxim 

de tres mesos.   

 

5. Part d‟impuls i control (precs i preguntes): 

 

5.1 Prec del grup d‟ICV-EUiA, per resposta oral: Que el govern municipal del Districte de 

Sarrià-Sant Gervasi denegui la realització de les maniobres que l’exèrcit de terra realitza 

a la zona de Collserola, ja que contradiu la vocació de la ciutat de ser un referent en la 

lluita per la pau i la defensa dels drets humans. 

 

5.2 Prec del grup del PSC: Que el govern municipal del Districte de Sarrià-Sant Gervasi 

informi trimestralment al Consell Plenari de les actuacions que s’han realitzat des dels 

Serveis Socials municipals en el Districte, tant en serveis socials d’atenció primària, com 

els programes vinculats als serveis d’atenció especialitzada, i lliuri la documentació per 

escrit a tots els grups municipals del Districte. 

 

5.3 Prec del grup del PPC, per resposta escrita i oral: Que el govern municipal construeixi a la 

plaça de Martí i Llauradó una zona infantil tancada per als més petits per tal d’evitar 

situacions de perill amb jocs propis d’edats més infantils, impedint també l’accés dels 

gossos usuaris del pipican que existeix al mateix espai. 
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5.4 Pregunta del grup d‟ICV-EUiA, per resposta oral: Davant l’anunci que es modificarà la 

forma de recaptació de l’àrea verda, quina quantitat se deixarà de recaptar al Districte de 

Sarrià-Sant Gervasi?    

 

5.5 Pregunta del grup del PPC: Quin és el capteniment del govern municipal per tal de 

recuperar el projecte de reforma de l’avinguda Pau Casals, així com el inici d’execució de 

les obres davant la caiguda de vendes que pateix tot l’eix, i que en part es pot atribuir al 

mal estat de la zona i que precisa d’una actuació integral consistent en: renovació total 

del paviment, ampliació de les voreres, millora de l’enllumenat, millor seguretat i neteja 

dels carrers?  

 

6. Declaracions institucionals de tots els grups del Consell: 

 

6.1 Amb motiu del Dia Mundial de la SIDA. 

 

6.2 Amb motiu del Dia Internacional per a l‟eliminació de la violència envers les dones. 

 

1. Precs i preguntes dels/les assistents/es. 

 

Tot seguit, el Sr. Ramírez dóna la paraula a les cinc primeres persones que han l‟han demanat, 

recordant que el regidor executiu del Districte (Sr. Puigdollers) respondrà després una per una 

cadascuna de les seves intervencions, dins del primer bloc d‟intervencions, començant un primer 

torn de paraula a les persones següents: 

 

1) Sr. Francesc Ribera (AA.VV. del Putxet): formula diverses preguntes: 

1) Un cop que hem fixat les nostres prioritats del barri, quant a la Clínica Sant Josep, voldria 

preguntar si ja s'han posat els papers sobre la taula, si ja s'han fet algunes converses, si ho han 

estudiat i si han fet o no han fet res.  

2) Quant al carrer de la Baixada de la Costa, al Putxet, recordo que és un carrer que fa vuit anys que 

estem dient a veure si es pot arreglar una mica (les baranes, la neteja, tot el que és la zona verda, 

etc.), per tant és poc cèntims, i, més concretament, pel que fa a al tema de col·laboració amb 

l‟escola Sunion, recordo que portem vuit anys reclamant una millora.  

3) Quant al barri del Putxet, pregunto si vostès (equip de govern del Districte) han pres nota que en 

aquest barri hi havia una persona important, una escriptora (que es deia Elvira Farreras), i no sé si 

vostès tenen previst de posar-li algun carrer o alguna plaça a nom d‟Elvira Farreras, recordant que  

l‟AA.VV. del Putxet pot formular els tràmits escaients, si és necessari. 

2) Sr. Lluís Arboix (AA.VV. de Sant Gervasi): formula una pregunta, doncs diu que se m'acaba de 

lliurar un pamflet el grup municipal socialista relatiu als pressupostos municipals, que diu “VOTEM 

NO ALS PRESSUPOSTOS MUNICIPALS”, i vull preguntar si això es pot fer. 
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3) Sra. Josefina Manent Borràs: formula diverses preguntes: 

1) Quant al tema de la sortida de l‟estació dels FGC de Reina Elisenda, recordo que ja fa bastant 

temps vaig fer una instància al carrer Anglí i no se m‟ha contestat, perquè realment està molt bruta, 

plena de cagades d‟ocell, no sé si és una qüestió de que FGC pensen que allò els toca als del carrer, 

i els del carrer pensen que els toca la neteja als de FGC, la qüestió és que les escales estan infectes, i 

l‟entrada, abans del que és el vidre de l‟entrada, està brutíssim. Per tant, volia saber a veure a qui 

m‟havia de dirigir perquè allò es poses una mica a to.  

2) Quant al tema de les jardineres del carrer Setantí, recordo que aquest carrer es va arreglar l‟any 

passat, i que tenim unes jardineres que van posar, molt maques, però com que tenim la sortida i 

entrada de l‟Escola Italiana, els pares les fan servir de seients, i tenim les quatre o cinc jardineres 

que estan pròximes a la porta d‟entrada, que ja no hi queden plantes. Aleshores, es clar, una veïna 

diu “escolta posem en aquí d‟aquestes plantes que punxen a veure si no si asseuen”, dic “no ho sé, 

ja veurem perquè també queda lleig que hi hagi diferents classes de plantes. La qüestió és, es podria 

posar alguna d‟aquestes cadires que poseu de vegades així intercalades entre les jardineres, perquè 

jo hi vaig veure un senyor molt gran i no em vaig atrevir a dir-li que s‟aixequés, perquè estan en allà 

esperant i no se que fem, a veure si vosaltres podríeu donar-me alguna solució. 

4) Sra. Gemma Garcia: formula una pregunta, relativa al doble sentit del carrer Enric Giménez, 

dient que mi pregunta o afirmación es el tema relativo al doble sentido de la calle Enrique Giménez, 

ya hemos hecho varias reclamaciones a través del servicio on-line, pero se nos ha dicho que está en 

estudio per part de la Direcció de Serveis de Mobilitat, junt amb els Serveis Tècnics de Districte y 

la Guardia Urbana, por qué lo cierto es que creo que hasta es peligroso, y estoy aquí hoy porqué 

estoy viva de milagro desde ayer, doble sentido con un ancho de calzada real de 4 metros, con 

coches subiendo y bajando, tenemos que utilizar los vados para poder pasar, si viene un coche 

detrás, marcha atrás, y encima lo más peligroso son las entradas, tanto desde la calle Vives i Tutó, 

como por Bosch i Gimpera, los coches no hay visibilidad, se meten y realmente, solamente hay 

espacio para uno, entonces bajaba en moto y no es la primera vez, me lo encontré de frente y me fui 

al suelo. Creo que, no sé si solución es dejar un sólo sentido como hace años de bajada, o que no se 

aparque en los dos sitios, no sé cual es la solución, pero creo que se tiene que solucionar ya. 

5) Sr. Jordi Sanz: formula diverses preguntes: 

1) Quant el tema de la presència de personal militar a Collserola, diu que al darrer Ple del Districte 

ja vam portar una pregunta, una mica volíem saber la opinió del regidor del Districte, pel que feia a 

les operacions dels militars de la caserna del Bruc, que es passegen amb total impunitat pel parc de 

Collserola, ens va dir que s'ho miraria i que ens donaria una resposta, i volem saber quina és la seva 

resposta, més encara quan per exemple, l'Ajuntament de Sant Cugat va aprovar no fa gaire, diria 

que un mes, una moció contraria a la presència d'aquests militars.  
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2) Quant als permisos per fer calçotades, recorda que l‟any passat algunes entitats del barri de Sant 

Gervasi de Cassoles, van intentar fer una calçotada popular el mes de febrer, i ens vam trobar amb 

alguns impediments tècnics a l'hora d'aconseguir un permís, de fet es va arribar a la situació una 

mica kafkiana que ens van donar el permís per fer la calçotada, però no per fer el foc per fer els 

calçots, de tal manera que és difícil fer una calçotada sense foc. Per tant, com sabem que altres 

districtes i altres barris (Sants, Gràcia, o Sant Andreu) es permeten fer calçotades en places 

públiques, ens agradaria saber si hi ha algun argument legal, perquè estiguem informats, sobre 

aquest problema. 

Tot seguit el Sr. Puigdollers respon aquest primer torn d‟intervencions: 

- Al Sr. Ribera, li diu que: 

1- Quant el tema de les prioritats del barri: la nostra intenció (de l‟equip de govern) és que aquest 

tema de les prioritats del barri es discuteixi en cada una de les comissions de seguiment de cada un 

dels consells de barri, i que aleshores evidentment haurem de reunir el primer semestre de l‟any que 

ve els consells de barri, i després d‟haver fet les comissions de seguiment la seva feina, després els 

consells facin la proposta de prioritats de cada un dels barris, en principi la idea és que això funcioni 

d'aquesta manera.  

2- Quant el tema del carrer de la Baixada de la Costa (la utilització que en fan els alumnes de 

l‟escola Sunion): ho estem revisant i mirant, i ja hem entrat en contacte amb l'escola, i sembla que 

trobarem alguna via de solució, no puc dir exactament quina és la solució en aquests moments 

perquè encara hi estem parlant, però hi ha aquesta voluntat d'arreglar a aquest tema. 

3- Quant el tema de la proposta d‟un espai públic a nom de l‟Elvira Farreras: plantegem-ho, si teniu 

alguna idea d'algun lloc que pugues tenir aquest nom d'aquesta senyora estem disposats a estudiar-

ho, no hi ha cap inconvenient en estudiar-ho, i evidentment buscant el consens que sempre saps que 

hem fet servir alhora de decidir els noms de carrers, places, equipaments, jardins, etc. 

- Al Sr. Arboix, en relació al tema del pamflet lliurat pel grup del PSC relatiu als pressupostos 

municipals, li diu que nosaltres (en referència a l‟equip de govern), mentre la documentació que es 

pugui distribuir aquí dins (en el Plenari) per part d‟algun grup municipal no sigui ofensiva, i formi 

part del que és les bones relacions entre les diferents opcions polítiques no hi tinc res a dir, haig de 

recordar una cosa, això sí, eh?  El mateix grup que avui ha distribuït això (en referència al grup del 

PSC), només fa uns mesos impedia que ho féssim nosaltres (el grup de CiU), això també haig de 

dir-ho, però no tinc cap inconvenient perquè nosaltres ho fèiem, i per tant lògicament si el grup de 

CiU ho feia, no podem tenir cap inconvenient que en aquest moment el PSC faci el mateix, mentre 

no sigui ofensiu, no m'ho he llegit, per tant no se el que diu, ja m'ho llegiré al llarg del debat que hi 

haurà després.  

- A la Sra. Manent li diu que: 
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1) Quant al tema de la sortida de l‟estació dels FGC de Reina Elisenda: ens ho mirarem, el Carles 

Esquerra (gerent del Districte), que és aquí, ja ha pres nota, en principi m'imagino que és nostre, 

quan dic nostre vull dir que és de l‟Ajuntament de Barcelona, però en tot cas mirarem el tema 

aquest i evidentment doncs donarem instruccions perquè es netegi. 

2) Quant al tema de les jardineres del carrer Setantí: estudiarem si hi ha alguna possibilitat de posar 

algun banc o alguna cosa d‟aquestes, però els vull recordar una cosa també, no seria la primera 

vegada que algun veí o veïna ve aquí en aquest Consell del Districte a demanar-nos que traguem 

algun banc d‟algun lloc, per tant estudiem-ho però siguem molt prudents en posar bancs, cadires, 

etc., és igual el que sigui, en llocs que després es pugui provocar algun tipus de problema en altres 

hores del dia, per tant això ho estudiarem i hi buscarem algun tipus de solució.  

- A la Sra. García li diu en relació a la perillositat del doble sentit del carrer Enric Giménez, que 

tant el Districte com el Sector de Mobilitat estan estudiant aquest tema, però els vull dir una cosa, i 

és que cada vegada que l‟Ajuntament s‟ha de plantejar modificar la direcció d‟un carrer, ja sigui en 

aquest cas de fer-ho només en un sentit, perquè és de doble sentit, o de canviar alguna direcció, 

sembla una mesura, com ho diria jo, molt senzilla de fer, dir fem-ho, però sempre té moltes 

implicacions, i per tant abans de prendre decisions d‟aquest estil evidentment mobilitat ha 

d‟estudiar quines son les alternatives, què pot passar si prens aquella decisió en aquell sentit, però 

en tot cas voluntat d‟estudiar-ho, totes, totes, voluntat d‟estudiar totes les opcions, prendrem 

decisions i explicarem perquè prenem aquella decisió, i per tant és un tema que està en estudi i quan 

ho sapiguem els ho comunicarem exactament quina solució hem pres.  

- Al Sr. Sanz li diu: 

1) Quant el tema de la presència de personal militar a Collserola: personalment he parlat amb el 

gerent de la serra de Collserola per demanar-li que m'expliques com anava aquest tema, en principi 

nosaltres com a Districte el que li hem demanat és que no es donin més autoritzacions, en el ben 

entès que no es donin més autoritzacions si són demanades en el sentit que ho demana un col·lectiu 

per fer exercicis de l‟exèrcit espanyol, el que no podrem evitar, ja li vaig dir l‟altre dia, i en això 

insisteixo, és que qualsevol ciutadà d'aquest país és lliure d‟utilitzar la serra de Collserola com 

vulgui, sempre i quan respecti les normes de la serra de Collserola, i quan dic les normes vull dir les 

normes de civisme més normals, per tant d‟això hem de ser conscients, la serra de Collserola és un 

parc públic, el pot utilitzar vostè, el poden utilitzar els conseller de CiU, el poden utilitzar els 

consellers del PSC, ho puc utilitzar jo, però també el poden utilitzar els senyors que estan fent la 

seva professió a la caserna del Bruc, d‟això també hem de ser conscients. 

2) Quant al tema dels permisos per fer calçotades: no sé qui va donar aquesta resposta, és evident 

que no la va donar cap govern de CiU, per motius obvis, no sé si ho va donar el Consorci de la serra 

de Collserola, si ho va donar el Districte, em temo però estic fent una aproximació, em temo que 

aquí el problema que pugui haver-hi, i lamentablement no li puc contestar aquesta pregunta, perquè 
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no en tinc ni idea de perquè el govern que hi havia en aquell moment, no els va donar aquest 

permís, no sé quin és el motiu pel qual el govern anterior va prohibir aquest tema, però la opinió 

nostra és que intentarem facilitar que els veïns i les associacions puguin fer les seves activitats, 

només hi ha un límit per nosaltres, o dos límits, perdoni, dos límits, que la Guàrdia Urbana ens digui 

que no, o que els bombers ens diguin que no, si la Guàrdia Urbana davant d‟una petició, la que 

sigui, ens desaconsella o ens diu que no a la autorització d‟aquell tema, nosaltres direm que no, i si 

els bombers, com de fet ha passat amb una altra cosa que ens està passant aquí al Districte, els 

bombers ens recomanen que no fem una determinada cosa,nosaltres els direm que no, això si que ho 

vull deixar ben clar d‟entrada, és a dir, aquí hi ha dos temes essencials que son la seguretat, per 

temes de seguretat evidentment nosaltres seguim exclusivament el criteri que ens donin els tècnics. 

Tot seguit, el Sr. Ramírez dóna la paraula a les cinc persones següents dins del segon bloc 

d‟intervencions, començant aquest segon torn de paraula: 

 

6) Sr. Miquel Darnés (CUP Barcelona): formula una pregunta relativa a La Rotonda, recordant 

que és un edifici històric del Districte que està en mans de l‟empresa constructora Núñez i Navarro, 

i que en el darrer Ple del Districte es va fer la pregunta i es va contestar que això seria beneficiós 

per la ciutat, perquè seria una forma de que l'edifici tirés endavant perquè estava encallat, etc... Bé, 

nosaltres no hi estem d'acord, creiem que és un patrimoni històric i que no s‟ha de deixar en mans 

de l‟especulació, perquè faran allà el que els vindrà en gana, i a més a més, a sobre tiraran a terra al 

costat, un edifici d‟en Sagnier justament quan l'Ajuntament ara està promovent una exposició 

d'aquest senyor, una mica contradictori potser, no? Bé, en tot cas la pregunta seria, pensen continuar 

amb aquesta mateixa política, és a dir, de donar permisos o de no respectar el patrimoni 

arquitectònic de la ciutat? 

7) Sr. Lluís Amat (AA.VV. de Pedralbes): formula diverses preguntes: 

1) Sobre el carrer Enric Giménez: nosaltres el dia 22 de novembre vam convocar a tots els veïns 

d‟aquell carrer, perquè participessin amb la seva opinió com volien aquell carrer, i per cert que va 

ser amb molta participació, i aquest recull que hem fet avui l‟hem lliurat personalment en el Sr. 

Esquerra aquest escrit, o sigui que en certa manera aquesta senyora té raó però evidentment 

nosaltres creiem que els veïns han de participar per prendre decisions, i vostès han de prendre 

evidentment, el recull d'això i aleshores la millor solució tècnica que es pugui donar.  

2) Sobre una problemàtica als carrers Osi, Caponata, i carrer Vives i Tutó: hi ha algunes 

deficiències al carrer, i ens agradaria que evidentment que d‟acord amb aquell informe que suposo 

ell va recollir, se‟ns contestés per escrit a veure com es pensa resoldre. 

8) Sr. Josep Lluís Lorente (AA.VV. del Rectoret): exposa diversos assumptes: 

1) En relació a temes de mobilitat a les Planes, vull recordar-los que el 31 de desembre acaba la 

moratòria sobre els guals de les Planes, i no sé si de tota la muntanya, nosaltres en concret parlem 
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del barri de les Planes, que és un tema que ens preocupa per què en el seu moment va ser un tema 

bastant problemàtic i ens agradaria que abans que acabi la moratòria, poder parlar i intentar trobar 

una solució, en aquestes qüestions diguem de mobilitat   

2) Encara estem amb el tema dels aparcaments dissuasoris, i que això bé, estem en una situació 

sobretot caòtica a part dels que tenim que són pels veïns, la resta d'aparcament està en una situació 

que hauríem d'intentar entrar i trobar una solució. 

3) També vull posar fil a l‟agulla sobretot en els carrers de nova construcció, és el tema dels 

aparcaments quan hi ha una festa o hi ha una acumulació de vehicles, per què són una sèrie de 

vivendes que en aquest punt estan bastant a prop, es produeix un aparcament en filera de vehicles, i 

en aquest moment quan es creua l'autobús o algun camió, doncs no poden passar, i aleshores han de 

fer marxa enrere i aquest tema també ens preocupa, jo diria que aquest paquet de la mobilitat  en 

agradaria que pogués ser un tema important per poder-lo tractar aviat.  

4) Recordo el tema dels berenadors, ja no tan sols pel tema de l‟aparcament, sinó per una sèrie 

d‟activitats que tenim, que hi ha una sèrie de fogons, i allò acaba sent el “botellón” organitzat, i 

finalment hi ha hagut una sèrie de problemàtiques, ens agradaria també que aquest tema el 

poguéssim tractar, per que dóna la sensació que com són temes, són reiteratius però no acabem de 

trobar una solució, i sabem que és complexa.  

5) També recordo el tema d‟un senyor que s‟apropia d‟un solar, i aleshores ho utilitza per la seva 

utilitat, ja ho havíem tractat amb l‟equip anterior, i doncs és curiós, això no sé si passa per un altre 

lloc de Barcelona, però li reclamem per què és un punt que en el pla de futur està en un lloc com per 

col·locar coses pels nens i tot això, i això ja ho hem denunciat i ens agradaria que això és pogués 

solucionar, com per exemple en un alberg, on hi ha una normativa de senyalització. 

6) També recordo el tema de les okupacions il·legals de finques, doncs s‟ha incrementat el nombre 

de. denuncies i queixes de veïns últimament per que aquests senyors ara, en tenim uns quants que 

porten 3, 4 i 5 gossos, i van solts per allà i a la nit no podem dormir. I també ens ha augmentat un 

altre tipus de problema que tenim, i és que, i ja no entrem en el tema dels porcs senglars que crec 

que ja no ens en sortirem, i hem de posar fil a l‟agulla per que no ens passi el mateix.  

7) També tenim ara un altre tipus d‟animal que són els gossos.  

8) També esmento ara un tema més de fons, com és el tema de les inversions, i nosaltres sempre 

estarem d‟acord en que es pugui, la veritat, sobretot per la situació que tenim de retràs, el que hi 

hagi un esforç per que les inversions pugin, és lògic que nosaltres ho demanem. També ens 

agradaria que a la vegada sàpiguen la situació socioeconòmica, i que volem impulsar un estudi, per 

que a l‟entrada del parc, i nosaltres ho vam acceptar però no vull entrar en el pròleg del pla de futur, 

no estem d‟acord en una sèrie de qüestions que posa allà, no? El cas del Rectoret, per exemple, que 

posa dins de Les Planes és un barri que crec que està en un situació encara més deteriorada que 
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altres barris, per això ens agradaria que aquests diners que arriben, o puguin arribar des del 

Districte, no molts, però bé, aquest esforç, es tingui en compte, jo no ho dic per nosaltres sinó que 

es tingui en compte la situació de cada barri, per poder fer aquesta ampliació, ara bé, heu de pensar 

de que hem de fer un esforç per que amb els fons de districte, per molt que vulguem fer, la situació 

dels barris de les Planes, requerirà fons de ciutat i fer un esforç per que puguem tenir per altres 

obres, per altres qüestions, més pressupost.  

9) En el tema de les subvencions sí que ens agradaria ja poder tenir una reunió per poder veure com 

són els mecanismes, per poder fer la sol·licitud si hem d‟anar per la mateixa via o conveni o el que 

sigui, per que tenim dos o tres projectes interessants i estem molt animats, per poder-los tirar 

endavant. 

10) Agrair una cosa, és un detall, doncs per primera vegada tindrem una llum, malgrat que sempre 

ens passa, una persona s‟il·lumina un dia i encara el nostre no està il·luminat, i bé, aquest detall a 

veure si ho podem aconseguir i agrair-lo.  

11) Després tenim coses pendents diverses, com per exemple la neteja de les estacions de 

Ferrocarrils de la Generalitat (FGC), o el tema de TABASA, i, per acabar, demanem de nou 

l‟impuls de l‟Oficina de Collserola. 

9) Sr. Jordi Griful (AA.VV. d‟entreplaces): exposa diversos assumptes: 

1) Abans que res agrair-vos per l‟eliminació dels fitons d‟accés al barri del Farró, doncs havíeu 

posat dos fitons al passatge Mulet, que és l‟única manera d‟entrar quan vens per Gran de Gràcia que 

gires per Caloines al barri del Farró, finalment els heu tret. Us ho havíem demanat i ho heu portat a 

terme, aleshores el que només us demanem de l‟Associació de Veïns, el que és l‟edificació que heu 

fet al que és l‟entreplaces, Sant Magí, i plaça Latorre i tot això. Al carrer Sant Magí, a dalt de tot, 

abans de que es posés l‟ordenació que heu fet, o que va fer l‟antic equip de govern i que ara estem 

gaudint els veïns, hi ha un stop que el veí no el veu, i els cotxes van bastant envalentits, i just hi ha 

un col·legi allà al costat, i aleshores és més que res si es pot fer alguna manera de marcar o fer 

alguna cosa que es vegi, per que la gent ve pel carrer Septimània, que és prou estret, per la gent que 

va amb carretonets i tal.  

2) Després el segon tema és a la Ronda General Mitre, doncs a la sortida del col·legi de les 

Concepcionistes, per allà, si podeu posar ordre de marcar el tema de les motos i sobretot, com que 

és, hi ha un camí segur, un camí escolar, que d‟alguna manera també senyalitzi, per que la gent que 

va cap al metro es pensen que és peatonal i van pel mig del carrer i aleshores hi ha algun 

transportista, algun veí que entra i a vegades es creen situacions una mica incòmodes, que no se sap 

realment si això és pel ciutadà, etc. 

3) I la darrera, que ja en algun Consell Plenari ho hem posat de relleu, és el tema de marcar o 

senyalitzar tot el tema de motos al barri, que no hi ha res, només ho tenim al tram entre Septimània, 
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que és Sant Joaquim a Mont-roig, i el carrer Santjoanistes entre la Gleva i Saragossa, i no hi ha res 

més, sí que heu posat unes zones al Dr. Roux, però les motos estan per tot arreu, de tant en tant 

veiem la Guàrdia Urbana posant multes, però creiem que també fora bo doncs pacificar-ho una 

miqueta més i posar algun espai per aparcar. 

Molt bé, i el Sr. Jordi Muñoz, jo li demanaria la seva pregunta va en relació pel transit en el casc 

antic de Sarrià i les pilones, el punt 4.5. de l‟ordre del dia, és una proposició sobre aquest tema, li 

agrairia en tot cas, li donem la paraula en aquell moment per que entraria dins el mateix debat. On 

està el Sr. Jordi Muñoz? Si li sembla bé? Molt bé, doncs en tot cas, no havent-hi cap paraula més, 

donaré la paraula al regidor. 

Tot seguit el Sr. Puigdollers respon aquest segon torn d‟intervencions: 

- Al Sr. Darnés li diu que, pel que fa al tema de l‟edifici de la Rotonda, que ja vaig contestar, si no 

recordo malament en el consell de barri de Sant Gervasi, ho torno a contestar: la primera qüestió, 

l‟interès general, d‟acord amb la llei, el defineixen els plenaris dels ajuntaments, en el cas de 

l‟edifici de la rotonda, en el seu moment, el plenari de l‟Ajuntament de Barcelona es va pronunciar, 

per unanimitat, totes les forces polítiques presents (inclosa ERC) van votar a favor d‟aquest Pla 

especial de la Rotonda, i que té l‟informe de l‟Oficina de Catàleg de Patrimoni de l‟Ajuntament de 

Barcelona, i en el qual, aquests responsables certifiquen que les obres que es fan a la Rotonda 

compleixen amb la protecció d‟un edifici que està catalogat, coherentment amb aquest tema, el 

govern municipal anterior, va concedir una llicència que respecta el pla urbanístic aprovat, i per tant 

s‟estan fent bé les coses a la rotonda. Per tant, puc entendre que hi hagi ciutadans que no hi estiguin 

d‟acord, ho puc entendre, però en tot cas, el que no accepto és que es digui que no protegim el 

patrimoni històric artístic de la ciutat, per que vostè quan ha dit això, ho està dient del conjunt de 

l‟Ajuntament de Barcelona, i per tant vostè pot no estar-hi d‟acord, ho accepto perfectament, però hi 

ha una majoria (en aquest cas total) de tots els representants que van estar escollits en les eleccions 

anteriors de la ciutat de Barcelona, i que van estar d‟acord en aquest tema, i insisteixo, la llei diu 

que l‟interès general el defineix un acord pel Plenari de l‟Ajuntament, per tant aquest tema 

correspon a un tema d‟interès general.  

- Al Sr. Amat li diu que: 

1- Quant el tema d‟Enric Giménez: ja ho he contestat abans, i ja ens coneixes, i intentarem d‟alguna 

manera posant-nos d‟acord amb vosaltres, amb els veïns, prendre quina és la decisió, a partir d‟aquí 

comentar-vos-ho i prendre la decisió si pot ser conjuntament. 

2- Quant el tema de mobilitat: aquest és un tema que està estudiant el Manel Sardà amb el Carles 

Esquerra amb els Serveis Tècnics del Districte, dirigits pel Carles Esquerra, i quan tinguem una 

solució sobre la taula, la discutirem i si ens posem d‟acord la tirarem endavant. 

- Al Sr. Lorente li diu que: 
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1- Quant els temes de mobilitat, dels aparcaments i dels aparcaments en fila: em sembla que ja vaig 

explicar que hi ha algú que fa festes i aleshores els cotxes aparquen malament. Bé, ja saps que el 

tema de mobilitat considerem que és el tema sobre el qual estem treballant a fons en aquest 

moment, diguem, per anar veient com anem resolent tots els temes de mobilitat, no només a les 

Planes, sinó a Vallvidrera, a Les Planes, al Tibidabo, etc. Per tant, amb tota la voluntat de parlar a 

fons aquest tema, B:SM està fent per encàrrec del Districte, i ho segueix el Carles Esquerra, tots 

els estudis sobre mobilitat, que ens han de portar a fer la proposta concreta d‟aparcaments i 

mobilitat en el conjunt dels barris que hi ha a la serra de Collserola i que formen part d‟aquest 

districte. Aprofito per comentar una cosa, que em sembla que ja li he comentat alguna altra vegada, 

en tot cas també ho voldria tornar a comentar, em sembla que és la setmana que ve, que es produirà 

un primera reunió amb l‟Ajuntament de Sant Cugat del Vallès, per veure com som capaços de 

coordinar-nos l‟Ajuntament, no el Districte, l‟Ajuntament de Barcelona, o no només el Districte, 

l‟Ajuntament de Barcelona i l‟Ajuntament de Sant Cugat del Vallès, per veure quines coses podem 

gestionar conjuntament dels dos barris de les Planes, de Barcelona i de Sant Cugat, que de fet són 

una continuïtat física gairebé. Per tant crec i hi confio molt en aquest tema per que crec que és un 

tema que ens hauria de solucionar, com ho diria, coses que tenen sentit comú, per dir-ho d‟alguna 

manera.  

2- Sobre el tema de les regles de joc: ens coneixem de fa molts anys, i em sembla que les tenim 

molt ben establertes, i, per tant, estem oberts a parlar i a discutir-ho tot, ens posem d‟acord amb el 

que ens posem d‟acord i ho tirem endavant, no ens posem d‟acord amb el que no ens posem 

d‟acord, i en aquelles coses que no ens posem d‟acord, intentarem entendre‟ns per veure com 

podem posar-nos d‟acord encara que sigui més tard, crec que les regles del joc estan suficientment 

establertes, jo sincerament eh, haig de dir i aprofiti-ho per dir-ho, aquest govern va prendre una 

decisió, que és tenir una persona, un conseller municipal (en Josep Maria Julià), amb dedicació 

exclusiva al Districte i a la ciutat, que dedica el 100% del seu temps a les Planes, a Vallvidrera, Mas 

Guimbau, Rectoret, etc., i que aprofito per felicitar-lo, crec que està fent una gran feina, i crec que 

una part de les regles del joc, les hem definit amb el fet que hi hagi en Josep Maria Julià, que pel 

seu tarannà i la seva forma de ser, jo crec que ens ha d‟ajudar molt, els veïns i el govern, i per tant 

en aquest sentit crec que les regles del joc les hem trobat.  

3- Sobre el tema de la okupació i del gossos: del tema gossos, evidentment aquests gossos han de 

complir la normativa de l‟Ajuntament, i per tant ja intentarem que es faci el que es fa amb la resta 

de gossos de la ciutat de Barcelona, que es comprova si tenen el xip, etc., totes les normes que tenen 

les ordenances municipals sobre el tema de possessió de gossos.  

4- Sobre el tema d‟inversions: t‟agraeixo molt una cosa i també ho vull agrair en general, doncs tinc 

la percepció que els ciutadans i ciutadanes del Districte entenen la situació per la que estem passant, 

i no em refereixo ara a l‟Ajuntament de Barcelona, ni al Districte, em refereixo en general com a 

societat, em sembla que a ningú se li escapa que aquest país, i Europa, no m‟atreveixo a dir el món, 

però Europa si que m‟atreveixo a dir-ho, estem en un atzucac que ja veurem com ens en sortim, i 



 

 

 

Districte de Sarrià-Sant Gervasi 

 

 
 

 

12 

 

per tant, si sempre s‟ha de gestionar amb rigor, definint prioritats, ser molt prudents, etc., ara és 

imprescindible, i per tant, el Carles Esquerra en la presentació dels pressupostos ho ha explicat 

molt bé quina és la situació d‟inversions en l‟Ajuntament de Barcelona, per tant, escolteu, ens toca, 

els pocs diners que tinguem, que en tindrem pocs, veure com els gastem per que donin el màxim 

resultat possible, i això només pot sortir de l‟acord, del consens, del discutir, del parlar i de l‟arribar 

a l‟acord i al consens. I en aquest sentit, nosaltres això ho intentarem, sempre us he dit dues coses i 

les segueixo dient, dos conceptes. Equitat i consens, i ens hem de moure, crec jo, en el marc 

d‟aquestes dues idees que d‟alguna manera. Una l‟hem recuperada, 30 anys endarrere va ser la 

manera de fer política d‟aquest país, que ens va portar a la transició política, jo crec que l‟hem de 

tornar a recuperar a l‟hora del consens, i en general, no parlo ara ja de l‟Ajuntament, parlo en 

general, i l‟equitat que és un principi bàsic de gestió pública.  

5- Sobre el tema subvencions: té dos plantejaments, un, l‟ordre, el decret, el que sigui, el document 

jurídic que en el seu dia publicarà el govern municipal convocant les ajudes públiques per a les 

activitats que puguin fer entitats sense afany de lucre, com s‟ha fet sempre, el que passa que 

nosaltres en aquest sentit ens agradaria, i Secretaria General de l‟Ajuntament de Barcelona està 

estudiant el tema, que aquest document jurídic de convocatòria de subvencions també servís per 

convocar convenis. I nosaltres en aquelles entitats, aquelles entitats per la seva tradició de l‟activitat 

que fan en el Districte, o aquelles entitats que per la feina que fan als districtes, entenguem de comú 

acord que val la pena que en compte de ser una subvenció anual, doncs arribem a un acord via 

conveni, o com se li digui jurídicament, que és el que està estudiant justament la Secretaria General 

de l‟Ajuntament, permeti saber més o menys com ens mourem durant 2 o 3 anys, crec que no hem 

de superar els 4 anys, per que 4 anys és el mandat municipal i per tant no hem d‟hipotecar el futur 

d‟un govern que pugui sortir d‟unes eleccions el 2015, però en tot cas sí que el tema conveni és un 

tema que aquelles que ja estan consolidades amb la seva relació amb el Districte o encara que no 

estiguin consolidades, si veiem molt clar el tipus de servei que ofereixen als ciutadans, doncs 

requereix aquest tipus de conveni, voldríem experimentar aquest tema. Sempre quedarà limitat per 

un tema, que jurídicament ha de ser així, hi haurà d‟haver-hi un punt que tot això d‟acord amb el 

pressupost que s‟aprovi cada any, però això forma part de l‟aspecte més jurídic del tema 

subvencions, per tant la idea és aquesta. 

- Al Sr. Griful li diu que: 

1- Quant el tema de l‟stop  al carrer Sant Magí: estudiem aquest tema, la idea que portem és donar-li 

visibilitat als temes de seguretat viària, i per tant en aquest sentit siguem capaços de donar-li la 

màxima visibilitat possible. 

2- Quant els temes del camí escolar (i tot aquest entorn), així com quant el tema de les motos: amb 

el tema de les motos, aquí tenim un conflicte, com ho diria jo, no d‟interessos, però sí un conflicte 

visons, de contradiccions, doncs és evident que hi ha d‟haver aparcament per les motos, aquesta 

ciutat sense les motos no funcionaria, i això ho hem de deixar molt clar, però aquests aparcament 
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per motos els hem de fer sempre fora de la vorera i amb unes condicions que hi hagi equitat, per 

tant és un tema que ens asseurem a discutir-ho i veure quines són les màximes alternatives que 

podem trobar per l‟aparcament de motocicletes, insisteixo sempre fora de voreres i de zones 

peatonals, per tant també en aquest sentit no haurien de ser voreres.  

2. Aprovació, si escau, de les actes de les sessions extraordinària i ordinària del Consell del 

Districte, de 4 d’octubre de 2011. 

 

En no haver-hi cap observació o proposta de correcció per part dels membres del Consell de les 

actes de les sessions extraordinària i ordinària del Consell del Districte, de 4 d‟octubre de 2011, 

resten aprovades.  

 

3. Part informativa: 

 

3.1 Despatx d’ofici.  

 

El Sr. Ramírez dóna la paraula al Secretari del Districte (Sr. González), per exposar aquest punt, 

que diu: 

- En primer lloc, el Consell del Districte queda assabentat de l‟aprovació de les llicències d‟obres 

majors, d‟obres menors, d‟activitats, comunicats i assabentats d‟obra des del 24 de setembre  fins al 

21 de novembre del 2011, d'acord amb la documentació que s'adjunta. 

- En segon lloc, el Consell del Districte queda assabentat del nomenament de la Sra. Montserrat 

Guitarte i Gutés com a vicepresidenta del Consell del Districte, segons decret d‟Alcaldia de 18 

d‟octubre de 2011.  

- I, per acabar, el Consell del Districte queda assabentat de la composició dels i les consellers i 

conselleres membres dels consells d‟equipaments i sectorials del Districte durant el mandat 2011-

2015, segons es conté a la relació de la documentació que s‟ha incorporat. 

3.2 Informe del regidor del Districte.  

 

El Sr. Puigdollers diu que la meva voluntat era no intervenir directament en el Consell del 

Districte, si no era necessari, però després de parlar amb els diferents grups municipals, vam arribar 

a la conclusió que intervindria en algun punt, justament en l‟informe del regidor i que parts de 

l‟informe del regidor farien les intervencions consellers municipals del govern per presentar els 

temes que es tractin.  

En concret avui en l‟informe del regidor del Districte (o del govern del Districte), hi ha una primera 

part de l‟informe que els faré jo mateix, que és per explicar-los-hi primeres línees d'actuació que 

s‟està plantejant el govern municipal.  
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En canvi, el desenvolupament dels consells de barri el farà en Pol Lliró, el tema de mobilitat al 

barri de les Tres Torres també el farà en Pol Lliró, la restitució de la superfície de la plaça Joaquim 

Folguera també ho faria en Pol Lliró, i després en Pol Lliró també faria el tema de la Mostra de 

Titelles al Tibidabo, tot en un paquet.  

I després en Josep Maria Julià, faria el tema de la reunió que hi ha hagut amb tots els mercats 

municipals del Districte, i tot el tema del Pla de prevenció de nevades per Vallvidrera, el Tibidabo i 

les Planes, i el tema dels contenidors anti-volcatges.  

Per no allargar-me més, amb el tema de les línees estratègiques que es planteja el govern municipal, 

informar-los que en principi tenim la intenció de tenir set grans eixos d‟actuació:  

1- Un primer grup d‟actuacions, a més claríssim, és el dirigit a tot el que és l‟atenció a les persones i 

a les famílies. 

2- Un segon grup d‟actuacions és el relatiu a tots els temes adreçats a les entitats, associacions, 

agents esportius, socials i culturals, en concret això forma part dels gens de CiU al entendre que una 

societat com la catalana tan rica en moviment associatiu, doncs els governs ens hem de recolzar el 

màxim possible en la pròpia activitat que fan aquests moviments associatius, forma part dels gens 

de CiU això.  

3- Un tercer grup d‟actuacions és el relatiu als agents econòmics i centres de coneixement, per 

entendre‟ns i això em sembla que a ningú se li escapa, la economia passa a ser la prioritat número 1 

de la ciutat de Barcelona, per veure com som capaços des de les competències que té un 

Ajuntament, generar oportunitats per tothom que ens ajudin a sortir de la crisi. 

4- Un quart grup d‟actuacions és el relatiu als plantejaments del govern municipal pel que fa 

referència a l‟hàbitat urbà, per entendre‟ns és com construïm i com fem funcionar la ciutat a la qual 

després es desenvolupa la vida de tots nosaltres, i per tant com el marc físic tant des del punt de 

vista físic d'aquesta ciutat, com del punt de vista de funcionament d‟aquesta ciutat, som capaços de 

donar-li la màxima qualitat possible i la màxima eficiència possible en aquest tema, aquí un tema 

clau, permeti‟m dir-ho, aquests dies s'està celebrant aquí a Barcelona el primer Congres 

Internacional sobre el que se‟n diu de “Les ciutats intel·ligents”, que està essent un gran èxit de 

participació, i on hi ha representants de moltes ciutats del món, i en el qual el debat és aquest, com 

fem eficients les ciutats, i per tant en aquest sentit aquesta també és una de les grans línees 

pressupostàries del govern municipal.  

5- Un cinquè grup d‟actuacions és el relatiu al pressupost, i aquí el pressupost entenent-lo amb la 

voluntat de passar d‟una cultura, jo diria tradicional de l‟Administració pública catalana, del 

pressupost per partides i el pressupost per programes. Doncs bé, aquests pressupostos que no 

entenem ningú, ni els que teòricament hem de saber, no acabem d‟entendre els pressupostos, per 

passar a un tipus de pressupost per programes que permeti saber exactament que vol fer el govern 
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municipal, a què dedica els diners, i sobretot, que després permeti avaluar el resultat d‟aquests 

diners dedicats a aquest tipus, a un programa concret de cada cosa.  

6- Un sisè gran grup de coses és el relatiu a les directrius i els recursos humans, que també és una 

cosa que crec que no s‟escapa a ningú, però curiosament les administracions públiques en general 

aquest no era un tema que havien tingut massa en compte, fins ara, que és que el capital més 

important que tenen les empreses, el capital més important que tenim les administracions publiques, 

és el personal, i per tant el recolzament i la forma que el personal que treballa a l‟Ajuntament pugui 

desenvolupar amb la màxima eficiència, amb la màxima eficàcia, la seva pròpia activitat.  

7- I, per acabar, un setè gran grup de prioritats del govern van en la línea de la cultura, i en aquest 

sentit la cultura entesa com el coneixement, la tecnologia, la innovació, la creativitat, etc., tot aquest 

tipus de coses.  

Tot seguit el Sr. Ramírez passa la paraula al conseller portaveu de CiU, Sr. Lliró, que diu que 

seguirem amb el punt de l‟informe que fa referència al punt 3, que fa referència al desenvolupament 

dels consells de barri que s‟han anat succeint al llarg d‟aquest mes de novembre, com sabreu. 

Afegeix que a Sarrià-Sant Gervasi tenim sis barris que diguem, entre inicis i finals d‟aquest mes de 

novembre, el darrer el vam celebrar al dia d‟ahir, doncs s‟han anat celebrant els sis consells de barri 

corresponents al Districte de Sarrià-Sant Gervasi.  

Molt breument, doncs m‟imagino que la majoria de la gent que està aquí sap el que és el consell de 

barri, però per qui no ho sàpiga, és un òrgan que té la vocació d‟acostar els representants polítics a 

les entitats i veïns de manera que puguem tenir un diàleg fluid per poder aclarir de primera mà, tots 

aquells dubtes, o totes aquelles actuacions que creguem convenient que és bo que hi hagi un diàleg 

proper entre els representants polítics i els veïns i entitats. Com és tradició tots aquests es van fer els 

sis corresponents a cadascun dels barris.  

El dia 7 de novembre vam fer el primer consell de barri del Putxet i el Farró, com bé sabreu en 

cadascun d‟aquests consells de barri, es parla d‟un tema específic i concret de cadascun d‟aquests 

barris, de manera que un dels punts de l‟ordre del dia és específic per cadascun dels barris, en el cas 

del Putxet-Farró el que es va presentar va ser l‟estudi per la protecció del casc antic, van venir uns 

arquitectes que han fet un estudi sobre les característiques concretes que té el casc antic dels barris 

del Putget i el Farró.  

El dia 8 de novembre vam celebrar el consell de barri de Sarrià, i a on el tema de debat va ser el nou 

Centre de Serveis Socials que s‟ha inaugurat recentment al barri de Sarrià.  

El dia 16 de novembre vam celebrar el consell de barri de les Tres Torres, on es van explicar els 

canvis que hi ha hagut en la mobilitat d‟aquest barri, i que després també us explicarem amb més 

detall, perquè el Consell Plenari també en sigui coneixedor.  
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El dia 21 de novembre vam fer el consell de barri de Sant Gervasi-la Bonanova, on vam explicar el 

projecte de restitució de la superfície de la plaça Joaquim Folguera que és un altre dels punts que 

també formen part d‟aquest informe de gestió, i que tot seguit també us explicarem amb una mica 

més de detall.  

El dia 24 de novembre va tenir lloc el consell de barri de la muntanya (als barris de Vallvidrera, 

Tibidabo i les Planes), on es va presentar l‟Oficina de la zona de Collserola i també, com ha 

comentat el gerent anteriorment en la presentació del pressupost, també es va presentar la part 

desglossada del pressupost dels barris de la muntanya.  

I, finalment, ahir 30 de novembre, es va fer el consell de barri de Sant Gervasi-Galvany, on el tema 

que es va presentar va ser la pacificació de l‟espai públic, diem els agents cívics i els darrers 

dispositius als entorns locals nocturns de la plaça Joan Llongueras, a més a més el consell de barri 

d‟ahir, també va servir per escollir el seu vicepresident, i des d'ahir en Jordi Llorac és el nou 

vicepresident del consell de barri de Sant Gervasi-Galvany.  

Un altre dels punts que es va presentar i aquest sí que va ser comú a tots els consells de barri que es 

van celebrar durant aquest mes de novembre, davant dels ciutadans, fou quin seria el procés 

participatiu que se seguiria a nivell ciutadà per poder fer les aportacions que els ciutadans i entitats 

creguin convenient, al Pla d‟Actuació del Districte, de manera que als consells de barri per aquells 

que no hi fóssiu, van tenir la intervenció d‟una persona de Participació Ciutadana de l‟Ajuntament 

de Barcelona, que va explicar concretament quines eren les eines i quines eren les vies perquè tots i 

cadascun dels veïns puguin fer les aportacions que creguin oportunes al Pla d‟Actuació del seus 

respectius districtes, i el segon punt va ser una explicació de com funcionaria el mecanisme intern 

de consells de barri i comissions de seguiment, que han de permetre que els veïns del barri puguin 

participar activament en l‟elaboració i en la concreció de les propostes que creguin oportunes, de 

cara al Pla d‟Actuació del Districte. 

També com es va comentar en aquell consell de barri tots els veïns que ho desitgin i que vulguin 

participar d‟aquests procés, doncs tenen un òrgan a la seva disposició, que és la comissió de 

seguiment, que és allà a on es discutiran aquelles propostes que es vulguin introduir en el Pla 

d‟Actuació del Districte.  

Passem al punt 4 que és el que fa referència a la mobilitat al barri de les Tres Torres, com ara us 

comentava els que veu participar en el consell de barri de Les Tres Torres això ja ho haureu vist, 

però entenem que és un tema prou important i que a més a més té afectacions a nivell de Districte 

com perquè sigui explicat en l‟informe del regidor. 

Passem ara a la restitució dels sentits inicials dels carrers Escoles Pies i Calatrava, aquests carrers 

van veure modificat el seu sentit com conseqüència de les obres que es van fer a la Ronda  General 
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Mitre, i senzillament un cop han conclòs aquestes obres, els carrers han tornat al seu sentit inicial, 

per tant senzillament informar al Consell Plenari d‟aquesta restitució del sentit.  

El segon punt fa referència a la reordenació dels carrils bici del barri de les Tres Torres, on nosaltres 

fa temps vam recollir tota una sèrie de queixes per part dels veïns del barri de les Tres Torres, que 

estaven en contra de quina era la manera com s'havia instal·lat el carril bici en els carrers d'aquest 

barri, i nosaltres teníem la voluntat que el carril bici quedes fora de les voreres, perquè creiem que 

les voreres han de ser espais reservats expressament pels vianants; donat que en el barri de les Tres 

Torres hi havia uns punts on xocaven els veïns i els carrils bici, nosaltres hem fet aquesta 

reordenació del carril bici per tal d'evitar això, per poder separar el carril bici de les voreres perquè 

ni vianants ni ciclistes en aquest cas, es destorbin el l'ús de la via pública. És per això que hem 

paralitzat el treballs de senyalització del carril bici que havia de passar per la vorera de Via Augusta 

entre Vergós i la Ronda del Mig, i és per això també que recuperarem els aparcaments del carrer 

Àngel Guimerà, de tal manera que les bicicletes que abans circulaven pel carrer Àngel Guimerà en 

sentit descendent, ara ho hauran de fer per la calçada mentre que el carril ascendent es podrà seguir 

fent en bicicleta. Cal recordar també que al barri de les Tres Torres en el sentit del carril bici a tots 

aquells visitants del barri que passin en bicicleta pel barri de les Tres Torres, sàpiguen que te molt 

carrers que estan adaptats a la velocitat de Zona 30, i que a més a més fàcilment poden agafar o 

poden anar a parar al carril bici que hi ha al carrer Dr. Fleming, que és el els permet seguir pujant 

fins a Sarrià. D‟acord, el que hem aconseguit amb això com comentava, era que les bicicletes 

puguin seguir circulant pel barri de les Tres Torres, però que aquest fet de circular les bicicletes no 

impliqui un destorb pels veïns, sinó que senzillament hem limitat l'espai públic de manera que veïns 

i ciclistes, perdó, i la gent que passeja, no es destorbin mútuament en aquest entorn.  

I el tercer punt a que volem fer referència en aquests aspectes de mobilitat en el barri de les Tres 

Torres, és l‟estudi que hem començat a fer des del govern municipal, per la reordenació viaria de 

l‟entorn de la Via Augusta i el carrer Vergós, jo crec que més o menys tots els que som en aquesta 

sala, haurem passat alguna vegada per aquesta cruïlla crítica m‟atreviria a dir, que hi ha entre el 

carrer Vergós i la Via Augusta, i senzillament el que hem fet per tal de reordenar la circulació en 

aquest punt, hem encarregat un estudi tècnic que ens determini quines creiem que son, o quines 

creuen els tècnics en aquest cas, que son les millors solucions per donar resposta als problemes que 

hi ha en aquest punt.  

El cinquè punt de l‟informe és l‟avantprojecte de restitució de la plaça de Joaquim Folguera, com us 

he comentat abans aquest també és un dels punts que es va comentar en el consell de barri, en 

aquest cas el de Sant Gervasi-la Bonanova, i que senzillament respon a una realitat que és que les 

obres de la L-9 que estaven previstes, diguem-ne una part de la que passava pel nostre Districte, 

s‟han vist aturades per les causes que tots coneixem que és la difícil situació financera en que es 

troba la Generalitat de Catalunya. Una de les partides que més s‟ha vist afectada per aquets ajustos 

pressupostaris, ha estat la del Departament de Territori i Sostenibilitat, i per tant això ha comportat 

que algunes de les obres que estaven en marxa a nivell de tot Catalunya hagin quedat aturades. Això 
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ha tingut afectacions, com dic, a diversos punts del territori i també ens ha afectat al Districte de 

Sant Gervasi, concretament pel que fa a les obres de la L-9 del Metro que van entre la plaça Lesseps 

i el carrer Manuel Girona, un d‟aquests punts del tram que us dic, era la plaça Joaquim Folguera on 

s‟hi havia de situar un intercanviador de la L-9, i m‟imagino que tots aquells que hi hagueu passat o 

aquells que sigueu veïns, heu vist que allà s‟hi va fer un immens forat que evidentment mentre van 

durar les obres, va suposar un inconvenient molt important pels veïns i sobretot pels comerciants 

d'aquella zona. Des del govern municipal entenem que la situació econòmica de la Generalitat ha 

comportat que s‟aturin les obres de la L-9, el que hem cregut que era de justícia és que com a 

mínim, els veïns i els comerciants del barri puguin seguir fent vida normal en aquest entorn, i per 

tant és per això que hem proposat la restitució de la superfície de la plaça Joaquim Folguera, per 

intentar que la situació de la vida pugui tornar a la normalitat en aquest punt i que per tant les obres 

de la L-9 que han quedat aturades no signifiquin una afectació pels veïns i comerciants.  

Com indica la diapositiva aquestes obres està previst que s‟iniciïn el gener de 2012, a mitjans del 

mes que ve per tant, està previst que durin sis mesos i aquestes obres consistiran en tornar a 

instal·lar tot l‟arbrat i tot el mobiliari públic que hi havia abans, per entendre‟ns, que hi posarem 

bancs, hi posarem jocs infantils, i també restituirem el quiosc que hi havia anteriorment, el tornarem 

a posar al mateix lloc, la floristeria que també hi ha a la zona de la plaça Joaquim Folguera 

recuperarà la seva ubicació habitual, i també tornarem a instal·lar a la zona del carrer Balmes, la 

parada d‟autobús que també es va veure desplaçada amb aquestes obres; de la mateixa manera els 

carrils de Balmes que els que hi passeu veureu que han quedat modificats per les obres, també 

tornaran a tenir el seu traçat inicial; de manera que amb aquesta obra s'aconseguirà recuperar la 

normalitat en aquesta zona, i per tant doncs que veïns i comerciants puguin fer una vida 

absolutament normal a l'entorn de la plaça Joaquim Folguera.  

També informar-vos breument que el passat 27 de novembre, és a dir diumenge passat, va 

concloure la Primera Mostra de Titelles del Tibidabo que va tenir lloc durant quatre caps de 

setmana consecutius des del dia 5 de novembre com us dic, fins diumenge passat. Aquesta Mostra 

respon en bona mesura també a la voluntat del govern municipal d‟obrir el parc d‟atraccions del 

Tibidabo al gruix de la ciutat, és a dir que el parc d‟atraccions del Tibidabo més enllà de les seves 

funcions de parc, també puguem aprofitar-lo per oferir tota una sèrie d‟activitats culturals que 

nosaltres creiem que enriqueixen la vida de la ciutat, i enriqueixen també l‟ús que en fem de l‟espai 

del parc del Tibidabo, en aquest sentit creiem que la Mostra de Titelles, que com us dic ha acabat 

aquest diumenge, és un bon exemple de quin és el perfil d'activitats que nosaltres volem 

desenvolupar no només al Tibidabo, sinó en general a tot el Districte per promoure l„activitat 

cultural. Durant aquests quatre caps de setmana que ha durat la Mostra, hi ha hagut més de dues mil 

persones que s'han acostat a veure les representacions de titelles, que han fet quatre companyies 

artístiques especialitzades en el món dels titelles, per tant creiem que aquesta forta afluència de gent 

és un bon senyal que aquesta oferta cultural funciona, i que per tant la voluntat que té aquest govern 

de seguir-la aplicant queda constatada. Perquè us feu una idea només dir que aquesta Mostra 
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formava part de la vida habitual del parc, és a dir, si tu pagaves l'entrada per entrar al parc 

d‟atraccions podies anar a veure aquesta Mostra, però a més a més també hi havia la possibilitat de 

accedir únicament a veure la Mostra de Titelles, és a dir, no calia pagar l'entrada completa del parc 

d‟atraccions per poder veure la Mostra, i pagant 3€ podies accedir durant un dia i també es va fer un 

abonament per poder-hi participar durant els quatre caps de setmana, pel preu de 10€. Des del 

govern municipal com hem dit, fem una valoració molt positiva de com ha funcionat aquesta 

Mostra de Titelles, i volem agrair la feina que han fet en Frederic Lloveras com responsable polític 

d‟aquesta Mostra, però sobretot també la dedicació que hi ha hagut per part dels treballadors del 

Tibidabo, i també molt especialment per part dels treballador de l‟Ajuntament de Barcelona que han 

fet una feina excel·lent per difondre, i perquè aquests quatre caps de setmana fossin un èxit des del 

punt de vista de la participació.  

Després el Sr. Ramírez passa la paraula al conseller de CiU, Sr. Julià, que diu que us voldríem 

parlar de la reunió que hem tingut amb els presidents dels mercats del Districte i el president del 

Mercat de Sant Gervasi (en Cristóbal Núñez), així com també hem donat la benvinguda als nous 

gestors (en Bernardo, en Carles i en Tristán) del Mercat de Galvany, que s‟incorporen de nou, i 

també hem rebut a l’Eugenio Sanz, del Mercat de Tres Torres, i a l’Artur Àngel, del Mercat de 

Sarrià, precisament em guardava l’Artur Àngel pel final expressament, veig que no hi és i per tant 

no demanaré un aplaudiment perquè aquest dilluns va estar distingit amb la medalla d‟honor de la 

ciutat, cosa de la que estem tots molt orgullosos, val a dir encara que no sigui d'aquest punt de 

l‟ordre del dia, que la Colla Vella de Sant Medir també va estar distingida amb aquest mateix 

guardó. Perquè us expliquem això? Doncs perquè com deia abans el regidor Sr. Puigdollers, 

“forma part de l‟ADN d‟aquest govern”, en el sentit de donar suport al comerç, al model de petit 

comerç, empresa familiar, mercats d‟aquesta ciutat, ens el creiem i pretenem potenciar-lo al màxim, 

després explicaré unes mesures que hem pres per potenciar un d'aquests mercats que per una 

situació especial ha estat bastant deprimit en els últims temps.  

Com a compromís bàsicament mobilitat, estudiar les zones de càrrega i descàrrega per millorar-les, 

reforçar el respecte a les zones d‟aparcament reservades pels vehicles dels comerciants, i una 

proposta molt especial pel Mercat de Galvany, que donada l‟antiguitat del Mercat i tots els 

problemes que comença a tenir, normal després de tants anys d'ús, doncs potser valdria la pena ja de 

començar a pensar en una remodelació integral tal com s‟ha fet en altres barris, en altres mercats de 

la ciutat amb un resultat prou reeixit. I tot això os ho expliquem perquè volem donar pas  també a 

explicar-vos unes accions de suport que hem pres i s‟estan desenvolupant en aquest moment inclús, 

al Mercat de Sant Gervasi que com us explicava fa bastants mesos que ha estat molt, molt maltractat 

i era de justícia i per voluntat expressa del regidor del Districte, hem desenvolupat un pla especial 

per aquest Mercat de Sant Gervasi, que val a dir que no ens ha costat diners, és una cosa de la que 

també ens en sentim orgullosos, hem comptat amb la col·laboració de l‟Institut Municipal de 

Mercats, i sobretot amb la col·laboració i la voluntat dels propis comerciants que han pagat el 50% 

d'aquestes mesures, aquestes mesures bàsicament són: una campanya de fidelització per els clients, 
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que bàsicament comptàvem amb 60 banderoles exteriors que s‟han col·locat en els carrers 

d‟influència del Mercat (Balmes, Teodora Lamadrid i Folgueroles), hi havia també unes lones 

interiors, concretament vuit, molt grans de dalt baix, situades a dins del Mercat, i 30.000 butlletes 

que van repartir els propis comerciants del Mercat en els seus clients, en les quals hi havia vals de 

compra, sorteigs i promocions per arribar a tenir aquesta vitalització, revitalització que en aquest 

moment es feia necessària. També vam instal·lar 23 vinils a les tanques del carrer Balmes, ja fa dies 

que les podeu veure, i que més vam fer, doncs una neteja de façana donat que aquest edifici és un 

edifici jove i atractiu, era important donar-li aquesta neteja de cara. Que més hem fet? Com a 

tercera mesura la il·luminació nadalenca, amb el 50% d'aportació dels propis comerciants, ahir va 

començar a lluir i lluirà tota la campanya de Nadal, amb especial lluentó, i des d'aquí us animem a 

que encara que us quedi una miqueta lluny, passeu per aquest Mercat, tots s'ho mereixen i totes les 

botigues s'ho mereixen també, però doncs mira, hem decidit donar-li aquest especial impuls en 

aquest Mercat. Val a dir que també ens hem reunit amb les associacions de comerciants i els eixos 

comercials, i en la mateixa mesura com ens creiem exactament de la mateixa manera el model, 

ajudarem en tot el que podrem a mantenir aquest model comercial de la nostra ciutat.  

Finalment, el següent punt és parlar del Pla de prevenció de nevades de Vallvidrera, i alguns dels 

que esteu aquí ja m'heu sentit parlar d‟aquest Pla (concretament de la zona oest), doncs nosaltres, 

com a Districte de Sarrià-Sant Gervasi formem part del que se‟n diu la zona oest en quan al Pla, que 

inclou tres districtes (Sarrià-Sant Gervasi, Les Corts i Sants-Montjuic), i dintre d‟aquesta zona oest, 

nosaltres som una part molt privilegiada perquè de les dues situacions d‟emergència que conclou el 

Pla d‟Actuació d‟Emergència Municipal, la emergència número 1 tots els recursos d‟aquest Pla de 

prevenció són a disposició del nostre Districte, i concretament de la meitat nord del nostre Districte 

(és a dir, del barri Vallvidrera-Tibidabo-Les Planes), anomenat el PAEM, aquestes lletres, que 

volen dir Pla d‟Emergència Municipal, comença quan tenim una previsió meteorològica que ens diu 

que estarem a zero graus, a dotze hores de que es produeixi, després es pot decretar l‟emergència 

per onada de fred, que és a partir de dotze hores amb aquestes temperatures, i després tenim l'alerta 

per nevada, que és quan tenim una previsió meteorològica entre zero i dotze hores, que ens implica 

aquest risc gran de que hi hagi precipitació de nevades. Aleshores, podem estar en emergència 1 o 

emergència 2, depenen de si estem en emergència 1, Emergència 1 vol dir que la nevada comença a 

la muntanya, bé, la nevada sempre comença a la muntanya, i en aquest cas tenim tots el recursos 

disponibles per la muntanya, i en Emergència 2 vol dir que la nevada ha baixat a tota la ciutat, i en 

aquest cas ens quedaríem amb un 20% dels recursos i la resta, aquest 80% baixarien cap a la plana. 

Quan es van decretant totes aquestes alertes i emergències, van passant coses, van passant coses i 

bàsicament són que els vehicles i les persones que estan integrades dins d‟aquest Pla de protecció, 

es van transformant i es van adaptant i es van posant alerta per, en el moment en que es decreti 

l‟emergència, sortir cap els seus llocs de destí. Tenim recursos mecànics (set Nives, això que veieu 

Niva són uns vehicles fabricats a Manresa, són elèctrics i s'estan començant a exportar a tot el món 

amb un gran èxit), tenim els Capstar (que són uns Nissan 4x4), el Sernei (que és un gran camió de 

dos eixos) i tenim l'Ampliroad (que és de quatre eixos, un vehicle dotat amb els mitjans més 
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moderns que podria córrer el París-Dakar perquè us en feu una idea, són quatre eixos motrius i 

passa per tot arreu, aquest és el vehicle que en una emergència de nevades passaria pels laterals de 

la Ronda amb prioritat).  

A part d‟això com a novetat per aquest any en aquest Pla de protecció de nevades, tenim els 

vehicles de inspecció i control, que bàsicament són quatre furgonetes tipus Fiat Dobló, i dos Suzuki 

4x4, i sobretot la gran novetat que tenim per aquest anys, són les brigades de moto-serra en diríem, 

els vehicles subcontractats en diem aquí, bàsicament el que vam aprendre en la última emergència 

va ser que, per be que desplacem els vehicles a la zona on han d'actuar, on han de treure la neu, 

moltes vegades ens vam donar compte que no podien passar perquè hi havia arbres caiguts i 

dificultaven o impedien bàsicament, que passessin aquests vehicles, aleshores va ser una cosa que 

vam aprendre, l'hem integrat i en aquest cas CESPA que és la empresa que porta el Pla de protecció 

de nevades, té contractades o a disposició unes persones que amb moto-serres acompanyaran als 

vehicles i facilitaran l‟accés de totes les zones.  

Recursos materials que tenim, tenim els big-bags, palets, contenidors de fondents, els palets 

manuals, carretons elevadors, ponts-grua, els ponts-grua també són una novetat d‟aquest any, en els 

tres grans punts a on hi hauran contenidors de 10 tones a la muntanya, hi haurà aquest any aquests 

ponts-grua que fins ara no els teníem, també, escampadors de sal, cadenes, etc. Aquests quatre grans 

punts on s‟ubicaran contenidors de 10 tones, per crear la sensibilitat de les brigades, dels centres 

cívics, dels col·legis, etc., i molt ràpid, els contenidors antivolcatge pels senglars molts de vosaltres 

els heu vist ja, en tenim 53 de instal·lats, en falten per instal·lar 7, val a dir que aquests 53 estan tots 

100% instal·lats a la muntanya, al nostre barri, els altres 7 que falten s‟instal·laran a Horta-

Guinardó, n‟hi ha 30 més que arribaran per les sol·licituds que estem tenint de llocs a on encara no 

estan posats. 

Tot seguit el Sr. Ramírez passa la paraula al conseller del PSC, Sr. Hosta, que diu que com a 

prèvia lamentar el comentari que s'ha produït abans respecte de la figura del president del Districte, 

que si bé és cert que és membre del PPC, és regidor d‟aquest Ajuntament, per tant triat 

democràticament pels veïns i veïnes de la ciutat, i que no és de rebut acusar-lo així, això vol dir una 

mica, lamentar que la democràcia en aquest país encara ha de seguir avançant i que defensem 

profundament que totes les idees puguin ser debatudes, però el que no defensarem seran aquelles 

idees que són restrictives, no feixistes però si racistes o discriminatòries, i per tant volia fer-ho saber 

que una figura tan important com la del president del Districte que és institucional cal preservar i 

respectar, res més.  

Dit això, de l‟informe del regidor, se‟ns ha plantejat amb la plaça Joaquim Folguera el termini 

d‟execució de les obres que serà d‟uns sis mesos, però també ens agradaria saber una mica quin cost 

tindrà aquesta obra, tenint en compte que en un futur quan aquesta obra es torni a engegar, caldrà un 

altre cop aixecar-ho això, i una mica saber si aquesta primera obra és pagada íntegrament per 

l‟Ajuntament o GISA, en aquest sentit hi contribueix. Una altra qüestió seria amb la campanya 
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específica pel Mercat de Sant Gervasi, hem entès si no ho hem escoltat malament, doncs que els 

comerciants fan un esforç important per pagar aquesta campanya, que en paguen el 50% i 

l‟Ajuntament no aporta res, el Districte no aporta res, creiem que amb la que està caient i amb 

l‟esforç que els comerciants fan, fóra bo que el Districte si més no, fes un esforç per contribuir amb 

ells, i l‟altre era preguntar, si en teoria el gran causant d‟aquest problema és l‟obra que està allà al 

costat, si GISA contribueix amb alguna cosa amb ells. 

Després el Sr. Ramírez passa la paraula al conseller del PPC, Sr. Guillén, que diu que subscrivim 

les paraules del company Sr. Hosta, i de fet les fem extensives al nostre president del Districte i 

evidentment que és el president de tots, escollit en aquest Plenari per majoria absoluta per tots els 

grups (d‟ICV-EUiA, PSC, PPC i CiU), per tant si vostès es volen presentar, es presenten a les 

eleccions i si treuen consellers, perfecte, i com no han tret cap conseller, doncs no estan en el 

Plenari, i ho han de veure des de la barrera com es diu en termes taurins, des de la barrera.  

Dit això, tindríem un parell de qüestions: per una banda, m‟ha semblat sentir del Mercat de Galvany 

que ha parlat el conseller Sr. Julià una reforma integral, i m‟agradaria saber quins terminis tindria 

aquesta reforma i el pressupost, quin cost tindria, i, per altra, quant al tema de la restitució de la 

superfície  de la plaça Joaquim Folguera (de la L-9), per la manca de pressupost, m‟agradaria saber 

si al carrer Pau Alcover, que l‟altre dia vam tenir la Comissió de la L-9, també es podria arribar a 

aquesta restitució tal com estava abans. 

Tot seguit el Sr. Puigdollers respon a totes les intervencions anteriors: 

- Pel que fa al tema del cost de la plaça Joaquim Folguera, són 2 milions d‟euros, que són molts 

diners, però també s‟ha de dir que el que no podem consentir és que els veïns de la plaça hagin 

d‟estar no sé quants anys en les condicions en que estan ara, per tant malgrat siguin molts diners, i 

és veritat que el dia que es reprengui l'obra de la L-9 del Metro. això s‟haurà de tornar a aixecar, 

però ens sembla que la justícia en aquest tema respon a l‟estat d‟això, finançament totalment de la 

Generalitat, i per tant en aquest sentit, ni un euro de l‟Ajuntament de Barcelona.  

- Pel que fa al tema del carrer Pau Alcover, ho dic per contestar-ho junt, intentarem aconseguir que 

també es faci alguna cosa, el que passa és que som conscients que la plaça Joaquim Folguera afecta 

la mobilitat peatonal, no cal ni de vehicles, peatonal, d‟una manera com ho diria, molt dura i  molt 

complicada, i, en canvi, Pau Alcover és un tema mes aviat de vistes per dir-ho, per tant a veure si 

podem aconseguir que es faci alguna cosa, però en tot cas la nostra prioritat, no cal negar-ho, era 

resoldre el tema de Joaquim Folguera.  

- Pel que fa al tema de la campanya de publicitat que s'ha fet i que s‟està fent pel Mercat de Sant 

Gervasi, obeeix a que el Mercat porta anys en una situació complicadíssima, i per tant calia ajudar-

los d‟alguna manera, de manera que esforç del Districte 0 euros, per què el govern municipal 

anterior s‟ho va gastar tot, i, per tant, tenim tota la voluntat en aquest tema però en set mesos s‟ho 
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va gastar tot, no ho critico, també vull deixar-ho clar, doncs em sembla raonable que un govern vagi 

gestionant els seus pressupostos i vagi donant resposta a les necessitats que té la ciutat, no tinc cap 

tipus de dubte, però en tot cas constatem que l‟1 de juliol va entrar aquest govern a l‟Ajuntament, 

doncs els recursos disponibles en el Districte eren per pagar la partida de la nòmina del personal.  

- També vull comentar un aspecte (en relació al president del Consell de Districte), que abans no he 

contestat o ja he dit que no contestaria en aquell moment, perquè no tocava en aquell moment 

procedimental, no cal dir que evidentment m'afegeixo als comentaris del portaveu del PSC, 

comentaris no cal dir del portaveu del PPC, doncs em trencaré la cara perquè aquest senyor amb el 

que normalment no estem d‟acord en res, sempre hi sigui, és així de clar, això és la democràcia, i a 

més li he de dir i el Sr. Hosta ho ha dit molt clarament, tenim l‟honor de que el president del 

Consell de Districte, mantenint la tradició d‟aquest Districte, ha estat escollit per unanimitat, tots 

heu votat, doncs jo en això no he votat, però tots els consellers i conselleres heu votat perquè aquest 

senyor avui ens presideixi tan dignament com ho fa, i per tant en aquest sentit accepto tota la 

discrepància política que sigui necessària, però no accepto cap tipus de desqualificació perquè algú 

pertany a una força democràtica com és el PPC de Catalunya, el president decidirà si dóna la 

paraula o no, però en tot cas, això sí em sembla que tots ho deixem ben clar. 

- Per acabar, vull comentar el tema del Mercat de Galvany, doncs és un primer contacte informal 

amb la nova Junta, justament les persones que ens van venir a veure es van venir a presentar com la 

nova Junta del Mercat de Galvany, en els quals els vam proposar ja dic, hauríem de començar a 

parlar d‟aquest tema, i em sembla que va ser la frase literal que els vam dir en la reunió que vam 

tenir, perquè la experiència demostra que remodelar un mercat municipal de Barcelona, des del 

primer dia que se‟n comença a parlar, fins el dia que es converteix en una realitat poden passar deu 

anys, no m‟agafis la data perquè és una data absolutament figurada, però quan es va fer la 

remodelació del Mercat de Santa Caterina, doncs des del primer dia que es va començar a parlar del 

Mercat de Santa Caterina, de la remodelació, fins que es va inaugurar, van passar deu anys, el 

Mercat de La Boqueria, fa trenta anys  que parlem de la remodelació del Mercat de la Boqueria, 

trenta anys, el Mercat de Sant Antoni que ara està en obres, tranquil·lament les primeres converses 

que jo recordo per parlar del Mercat de Sant Antoni, devien ser l‟any 1985, el Mercat del Ninot, el 

noranta i escaig, noranta dos o noranta tres, es va començar a parlar que s‟havia de fer i ara està en 

obres, per tant si comencem a parlar avui de com fem una remodelació del Mercat de Galvany, 

doncs, entre que ens posem d‟acord, perquè clar no ens enganyem, les remodelacions de mercat, 

una part molt important les paguen les persones que tenen una parada en el mercat, això també hem 

de ser conscients, malgrat és una instal·lació de titularitat municipal, bona part de la inversió la fan 

ells mateixos, per tant, posar d‟acord a gent tan diversa no és fàcil, i per tant és un tema que s‟ha de 

fer amb calma i tranquil·litat, començar-ho, discutir-ho perquè un dia pugui ser realitat, per tant 

sense calendari i sense pressupost, voluntat política de començar-ne a parlar. 

Després el Sr. Ramírez manifesta que vol donar les gràcies a tots el grups municipals per les seves 

paraules, els seus agraïments, i en tot cas jo donaria per tancat el debat ja en aquest punt, el donaria 
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per tancat perquè no val la pena, de veritat, ho donem per tancat, i per acabar aquest apartat, intervé 

de nou el conseller del PSC, Sr. Hosta, que diu que en tant que el pressupost de 2011 està exhaurit i 

que no poden fer res, això vol dir que és diner compromès i que en els successius anys es faran un 

fart d‟inaugurar i de fer coses que nosaltres vam impulsar en el seu moment, però avui mateix 

s‟informarà i s‟aprovarà el pressupost pel Districte i per tant, tenint en compte que estem a 1 de 

desembre, queden 30 dies i crec que aquesta campanya no comença demà i per tant l‟esforç en el 

pressupost de 2012 si que es pot mirar de fer res més. 

4. Part decisòria: Informes i proposicions dels grups polítics del Consell: 

 

4.1 INFORMAR els pressupostos de l’any 2012 de l’Ajuntament de Barcelona i del Districte 

de Sarrià-Sant Gervasi. 

 

El Sr. Ramírez diu que, abans de continuar amb aquest punt de l‟ordre del dia, excuso l‟assistència 

avui en aquest Plenari de la consellera del grup d‟ICV-EUiA (la Sra. Clarà), que per motius 

personals no ha pogut assistir, i, ara sí, passem a tractar aquest punt de l‟ordre del dia, relatiu a 

l‟informe dels pressupostos de l‟any 2012 de l‟Ajuntament de Barcelona i del Districte de Sarrià- 

Sant Gervasi, que hem presentat prèviament en el Consell Ciutadà, i en tot cas passaríem al debat 

polític dels grups municipals, donant la paraula al conseller del PSC, Sr. Hosta, que diu que se‟ns 

ha informat d‟un pressupost del qual un punt de partida del qual es lamenta molt l‟actual equip de 

govern s‟ha trobat unes finances que tenien un 20% d‟estalvi brut dels ingressos corrents, això a la 

liquidació del pressupost de 2010, així com que l‟endeutament dels ingressos corrents són del 

53'7% (també del pressupost de 2010), i que els recursos disponibles de caixa eren de 206.000.000€ 

a data d‟1 de juliol de 2011, i que les despeses de capital eren de 609.000.000€ en el pressuposti 

inicial de 2011, amb 240.000.000 € avançats a 2010, que totes les empreses de catalogació i 

capacitació econòmica i financera de l‟Ajuntament, donaven uns ratings elevats de doble A a 

l‟Ajuntament de Barcelona, en el sentit que era una empresa solvent (si volem parlar d‟aquesta 

manera).  

En aquest sentit, i amb la que està caient, l‟Ajuntament de Barcelona precisament el que necessita 

és un pressupost que consolidi a la pròpia ciutat com a motor per sortir de la crisi, hi ha un Pla 

econòmic financer de 2010-2013, que permet fer una política anti cicle i d‟impuls que sabem que 

necessita aquesta ciutat, cal que el pressupost reforci la cohesió social, en aquest any 2011 les 

polítiques socials es van incrementar en el pressupost en un 12%, que van ser aportacions que es 

van fer a l‟Institut Municipal de Serveis Socials, cal continuar amb un pla d‟austeritat ja començat 

el 2010, i doncs en els anys 2010-2011 el plans d‟austeritat van suposar per aquesta ciutat un estalvi 

de més de 70.000.000€ de despeses corrents, i cal que mantingui el rigor i la solvència que fins ara 

ha tingut, és a dir que segueixi mantenint aquests estalvis bruts del 20% dels ingressos que en el 

2010 ja es mantenien. Dit això, el pressupost que se‟ns ha presentat és una mica regressiu, per què 

atura la ciutat en lloc de ser motor per sortir de la crisi, les inversions cauen un 40%, és tímid, molt 

tímid en el reforç de la cohesió social, en lloc d'apostar-hi de forma decidida, el creixement de 
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despesa social és inferior a la del any 2011, és fluix amb les politiques d‟austeritat, els ingressos 

corrents cauen un 3'8%, la despesa corrent augmenta un 4'3% respecte dels pressupostos inicials del 

2011, que és com s‟hauria de mirar, l‟estalvi brut cau menys 157.000.000€, és a dir un 38%, les 

inversions cauen uns menys 240.000.000€, és a dir un 40%, el dèficit augmenta en més de 

160.000.000, i el deute augmenta en 75.000.000.  

Per tant creiem que és opac i confús, i desgraciadament empitjora la solvència de la ciutat, perquè 

quan es presenta no es fa una comparació del pressupost inicial de 2011, que és el que hauria de ser, 

sinó que es compara amb una liquidació que és estimada, i que no és una dada certa, és una 

estimació, el famós CEC 95, el sistema europeu de comptes en el que es basen, és únicament 

rellevant en els aspectes de mesura d‟acompliment dels objectius d‟estabilitat pressupostària, la 

liquidació tal i com diu la legislació vigent, s‟ha de fer seguint la Llei de bases de règim local, tal 

com s‟ha fet sempre, amb això es manipulen les dades de l‟exercici 2011, i per això aquest primer 

pressupost és opac i oculta dades per evitar que les puguem comparar, la transparència del govern 

ha donat dades a la premsa abans que als grups polítics, les dades relatives a 2011, l‟estimació de 

liquidació en termes CEC, es basen en criteris subjectius i estan pensades per donar un punt de 

partida dolent, la liquidació de 2011 és una dada estimada, no certa ni verificada per la Intervenció 

municipal, en aquest sentit no es permet comparar amb altres administracions, no ajuda a la gestió, 

no podem veure allò liquidat i no cobrat, per exemple es manipula la liquidació negativa de la 

participació en els tributs de l‟Estat de 2009, i aquest és un pressupost confús.  

Tampoc explica els criteris que segueix per pressupostar els ingressos, genera confusió en el Pla 

econòmic financer 2010-2013; va haver-hi una mesura de govern que pretenia realitzar una revisió 

del PEF ampliant la projecció temporal al reequilibri fins el 2015, i la Segona Tinent d‟Alcalde en 

roda de premsa afirma que es manté el PEF fins el 2013.  

El pressupost no incorpora cap element tan bàsic com la hipòtesi macroeconòmica en la qual s‟han 

realitzat les previsions, no hi ha cap hipòtesi sobre inflació, increment del PIB real o previsió 

d‟euribor a tres mesos per aquest 2012. Els números que es presenten, preveuen un dèficit anual de 

586.000.000€, i els números reals que aquest pressupost amaga són que els ingressos corrents cauen 

un 8‟3%, que implica deixar de recaptar 82.000.000€ respecte de l‟any anterior, quant a la despesa, 

la despesa corrent creix un 4'3%, per sobre de la inflació prevista o el que representa un augment de 

la despesa en 76.000.000€ respecte del 2011, i això vol dir que la despesa corrent creix per sobre 

dels ingressos corrents, invertint la tendència iniciada amb el Pla d‟austeritat de l‟any 2010, vol dir 

també que cau l‟estalvi brut el 12'5%, per sota del llindar del 15% dels ingressos ordinaris, ai, 

corrents, auto exigits fins ara pel govern de la ciutat, que les despeses de capital es redueixen un 

40%, o el que és el mateix 245.000.000€ menys en inversions.  

A més, d‟una capacitat de finançament de més 100.000.000€ el 2011, es passa a una necessitat de 

finançament dèficit de menys 67.000.000€ al 2012, i el deute individual de l‟Ajuntament creix en 

75.000.000€.  
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Per tot el que s‟ha comentat i atenent a les propostes que el grup municipal socialista ha fet i que 

recull les necessitats de que ara és el moment per sortir de manera reforçada i cohesionada de la 

crisi, es votarà no a aquest pressupost, primer perquè se‟ns ha exclòs a les nostres propostes 

formulades, perquè només s‟ha treballat amb el PPC, i votem en contra perquè s‟atura a la ciutat per 

ser un instrument de creixement, i també votem aquest pressupost en contra perquè és tímid en el 

reforç de la cohesió social enlloc d'apostar-hi decididament, i votem en contra perquè és un 

pressupost fluix amb les polítiques d'austeritat, enlloc de ser rigorós amb el creixement de la 

despesa corrent, i votem no a un pressupost que és opac i confús, enlloc de mantenir la 

transparència i el rigor característics dels darrers governs, i votem no també a un pressupost perquè 

empitjora la solvència de la ciutat, disminuint l‟estalvi brut i augmentant el dèficit del deute, i 

votem no a un pressupost regressiu que renuncia a la capacitat fiscal de Barcelona, que necessita per 

mantenir el model de prestacions de serveis públics construït amb molt d‟esforç durant els darrers 

anys.  

Tot seguit el Sr. Ramírez dona la paraula en segon lloc al conseller del PPC, Sr. Gil, que diu que 

respecte dels pressupostos hem d‟informar primer que a l‟Ajuntament de Barcelona, el grup 

municipal Popular ha presentat una cinquantena d‟al·legacions respecte de la proposta de l‟equip de 

govern, aquestes al·legacions, fins que no coneguem els resultats i l‟opinió del govern, doncs faran 

que el nostre vot sigui l‟abstenció i bé, veiem que els pressupostos si que reflecteixen un canvi de 

tendència respecte d‟un model de 32 anys que pensem que estava esgotat i que no ens podia treure 

de la crisi, però creiem que encara falta incrementar mesures d‟ajuda a aquelles persones que més 

ho necessiten, per això el PPC ha presentat una proposta de creació d‟un Fons de Contingències 

Socials, d‟ajudes a menjadors socials, beques escolars, bé, una sèrie de mesures que creiem que són 

possibles, i són possible perquè podem reduir despeses de coses innecessàries, hi ha una sèrie de 

despeses a l‟Ajuntament de Barcelona que considerem és poden si bé no treure, sí millorar, i per 

això estem en aquest moment i en aquesta situació. 

Després el Sr. Ramírez dona la paraula al conseller de CiU, Sr. Lliró, que diu que no entraré molt 

en el detall dels números perquè entenc que l‟explicació del gerent que ha fet en el Consell Ciutadà 

ja ha especificat tot el detall i tots la lletra petita d‟aquests pressupostos, però a mi sí que 

m‟agradaria esmerçar-me una estona en fer una reflexió general al voltant del que signifiquen 

aquests pressupostos, i sobretot una mica del que significa la despesa pública en la situació 

econòmica general que estem vivint a Catalunya, però també a nivell europeu i a nivell mundial. De 

cara a aquests pressupostos cal destacar que són els primers que presenta el nou govern de 

l‟Ajuntament de Barcelona, i que per tant i d‟alguna manera recullen l‟herència i les tendències que 

durant una colla d‟anys han vingut arrossegades dels governs anteriors, i per tant totes aquelles 

voluntats de canvi que hi havia inicialment, també nosaltres ens trobem amb un llast recollit dels 

governs anteriors que d‟alguna manera al llarg d‟aquesta legislatura tenim la voluntat d‟anar 

superant.  
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Així mateix cal destacar el que ha comentat el regidor del Districte en la seva intervenció anterior, 

en el sentit que els pressupostos estan fortament condicionats per la situació econòmica que estem 

travessant, i davant d'això, no si val fer trampes, estem davant d‟una situació econòmica que és molt 

i molt delicada, i per tant els pressupostos i la despesa i la gestió pública, en general, han d‟anar 

molt adequades, han d‟anar d‟acord amb aquesta situació econòmica, i no podem seguir treballant 

no podem seguir gastant, no podem seguir actuant des d‟un punt de vista polític ni diguem-ne gastar 

els diners dels ciutadans d‟una manera lliure com ho fèiem fa deu o quinze anys, la situació ha 

canviat i per tant necessariament les actuacions i les maneres de fer de les administracions també 

s‟han d‟adaptar a aquestes noves circumstàncies. Queda clar per tant, que la voluntat d‟aquest 

govern, i així ho reflecteix el pressupost, és seguir treballant en la línea de la austeritat tenint en 

compte que les èpoques de vaques grasses han passat, i que ara estem en època més delicada on cal 

anar molt més en compte amb la nostra despesa i on sobretot, cal afinar molt més amb els nostres 

pressupostos.  

Per tant d‟entrada cal reconèixer i donar suport a aquest pressupost, que està clarament basat en un 

principi d‟austeritat que a dia d‟avui té més sentit que mai. Tot i això l‟austeritat no treu que aquests 

pressupostos tinguin unes prioritats i que aquest govern vulgui plasmar en aquests pressupostos 

quines són les seves prioritats, s‟ha comentat anteriorment i a més a més les xifres ho diuen de 

forma molt clara, les polítiques socials, la seguretat i la reactivació de l‟economia són amb molta 

diferència les prioritats que nosaltres establim de cara a la nostra gestió al capdavant de 

l‟Ajuntament, i per tant també de cara a la dotació pressupostària que es destina a cadascuna 

d‟aquestes partides. Dos exemples molt ràpids els trobem aquí al Districte amb l‟increment de 

l‟11,76% de les transferències corrents, que a l‟hora de la veritat vol dir poder dedicar més diners a 

les subvencions, poder dedicar més diners a ajudar a les persones que ho necessiten, vol dir poder 

dedicar més diners als ciutadans i aquest increment del 13% del pressupost social, que en relació 

amb l‟Ajuntament de Barcelona, que és del 7'4%, aquí al Districte hi hem donat un impuls especial.  

També ho comentava el regidor anteriorment, cal destacar que aquests pressupostos són sobretot 

uns pressupostos prudents, en el sentit que davant de la incertesa de com pot evolucionar la 

economia, la obligació d‟un Ajuntament que actua amb responsabilitat i de qualsevol administració 

que vol actuar amb responsabilitat, és tenir prudència a l‟hora d‟administrar la seva despesa, perquè 

tots sabem que si bé, com s‟ha comentat també, no es pot parlar que l‟Ajuntament de Barcelona 

tingui una situació d‟endeutament descabellat, sí que es pot dir que la prudència ha de seguir 

imperant en la gestió de les finances de l‟Ajuntament, i crec també que el pressupost que avui s‟ha 

presentat, també respon en aquest principi de prudència i en aquest principi de no excedir-nos en la 

despesa, no endeutar-nos per sobre de les nostres possibilitats perquè, a dia d‟avui encara no som 

conscients de quina serà l‟evolució de l‟economia durant els propers anys, i per tant no sabem amb 

quines sorpreses ens podem trobar, i ens agradaria que aquestes sorpreses no fossin desagradables i 

que ens acabessin generant un problema molt més gran del que hi ha actualment i per tant repeteixo, 
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la prudència creiem que és un molt bon principi a l‟hora de fer un pressupost en la situació 

econòmica en qual estem actualment.  

Tenint en compte que estem en una situació complicada i que a més a més és una època de 

pressupostos reduïts, el que és important i ho hem destacat des de l‟inici de la legislatura, és 

prioritzar quins són els aspectes als quals volem destinar la despesa, i en aquest sentit per prioritzar 

el que cal és que tots plegats fem un esforç de  responsabilitat, però que sobretot fem un esforç de 

diàleg, ho comentàvem en cadascun dels consells de barri que hem celebrat durant el darrer més de 

novembre, que era fonamental que veïns i entitats fessin les seves aportacions per explicar als 

representants polítics quines creien que eren les seves prioritats a nivell de Districte, i a nivell de 

barri concret, és per això que nosaltres tenim una voluntat clara d‟escoltar els veïns, d‟estar a prop i 

de participar en tots aquells òrgans que serveixin per acostar veïns i entitats amb els representants 

polítics, per tal que aquelles prioritats que el veïns i entitats i representants polítics creiem que de 

debò són importants pel nostre Districte i pels nostres barris, estiguin degudament llistades i 

puguem saber de forma ordenada quines són aquestes prioritats. 

A més, és molt important en temps de pressupostos reduïts que no dediquem despesa en allò que és 

innecessari, sinó que tots tinguem molt clar quins són aquells punts fonamentals en els quals cal 

treballar, i en els quals cal dedicar per tant els recursos de tots. Per tant, com he dit abans i en 

presència de tots els veïns, sabeu estendre una vegada més la mà d‟aquest govern, perquè si alguna 

cosa farem des d'ara fins el final de la legislatura, és escoltar a tots els veïns per tal de poder acordar 

totes aquelles actuacions que creguem que siguin prioritàries pel Districte.  

I després també, i això potser sí que fa uns anys no ho recordàvem però ara és molt important fer-

ho, és pensar que en totes i cadascuna de les coses que fem, en cadascuna de les actuacions que 

plantegem en aquest Consell Plenari, en qualsevol reunió, totes aquelles propostes que posem sobre 

la taula, cal pensar sempre que costen diners, i si hi havia altres èpoques on tot es feia de forma molt 

més alegre, ara serà imprescindible que cadascuna d'aquestes actuacions tingui al darrera un ampli 

consens i que tots siguem molt conscients de en que ens estem gastant els diners, i ser conscient que 

de vegades destinar els diners a una cosa vol dir que els deixarem de destinar a una altra, i per tant 

també pensar dues vegades on volem destinar els diners que són de tots, i per tant això crec que 

requereix, per part dels veïns, de les entitats i també evidentment de totes les forces polítiques, 

requereix una qüestió molt important, que és tenir un plus de responsabilitat a l‟hora de parlar de 

pressupostos que possiblement en altres èpoques no havia estat tan necessari, en èpoques de 

pressupostos ajustats, el grau de responsabilitat que hem d'assumir cadascun de nosaltres a l‟hora 

d‟administrar els diners públics, jo crec que és superior i per tant demano, no només als veïns sinó 

també a la resta de partits polítics, que siguem conscients de quina és aquesta situació i que tots 

plegats siguem capaços d‟actuar amb aquest plus de responsabilitat que la situació econòmica 

requereix. Per tant, com era d‟esperar, el grup de govern òbviament està a favor d‟aquests 

pressupostos, creiem que són els pressupostos que necessita la ciutat de Barcelona. 
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Tot seguit el Sr. Ramírez dona la paraula al regidor adscrit del PSC, Sr. Trullen, que diu que per a 

mi és un plaer poder fer la primera intervenció aquí com a regidor de l‟Ajuntament i fer-ho 

precisament en el marc del debat sobre pressupost que és probablement el debat més important que 

té en cada exercici aquesta Casa, i explicar o afegir en les explicacions que hem donat respecte de la 

posició del PSC, alguna reflexió sobre perquè nosaltres creiem que no s‟ha de donar suport en 

aquest pressupost, perquè valoro enormement la primera part de la intervenció del regidor Sr. 

Puigdollers, en la que manifestava com malgrat l‟existència d'un procés d'inversió excepcional 

extraordinari d‟aquesta ciutat en els darrers 32 anys, s‟havien trobat unes finances que en context de 

després de dos anys i mig de crisi econòmica, podem considerar modèliques, tant en termes de caixa 

com en termes d'estructura pressupostària, com en termes d‟inserció del pressupost en el Pla 

econòmic i financer, i això respon no a un resultat del darrer any, jo diria no només de la bona 

gestió de la darrera legislatura, sinó d‟una estratègia que defineix el model Barcelona, que 

consisteix bàsicament en saber generar les condicions d‟estalvi sobre les quals construir un procés 

d‟inversió molt elevat a la nostra ciutat, que ha permès transformar-la com cap altra ciutat del seu 

entorn, i aquí hi ha un principi fonamental que no hem d‟oblidar que és mantenir la capacitat de 

generació d'estalvi, és a dir el que tècnicament és la diferència entre la despesa corrent i els 

ingressos corrents, en el marc d‟una pressupostació financera sobre la qual construir decisions 

d‟inversió que en crisi o sense crisi sàpiguen activar una ciutat, i vull dir aquí que no és la primera 

vegada que tenim un crisi important en la nostra ciutat, per cenyir-me en els darrers 32 anys, 

recordaré que de l‟any 1977 a l‟any 1985, vam experimentar una crisi que ens va situar la taxa 

d'atur per sobre de la que tenim avui en la nostra ciutat, i vam, sobre la base d‟un model financer 

com el que explico, s‟havia construït com a ciutat un procés tan important com el dels Jocs 

Olímpics, que diguem-ho tot, a l‟endemà de la seva realització va coincidir amb una segona crisi 

econòmica, la del 1993-1997, que va ser seguida per una política d‟austeritat profunda, que sense 

trencar aquest equilibri entre estalvi i inversió, va saber ajudar a la represa de la activitat econòmica.  

Jo estic convençut que avui aquesta ciutat ha d'estar en disposició de repetir, de replicar, d‟inserir-se 

en el mateix model  de finançament i que els pressupostos que es presenten tenen tècnicament un 

error fonamental, que és la disminució de la taxa d'estalvi de la nostra economia, del nostre 

municipi, per tant que bé sigui pel cantó de l‟ingrés, be sigui pel cantó de la despesa, corrents, no 

estem fent els deures com hem dit, i només per cenyir-me en una frase respecte dels pressupostos 

del Districte, dintre del conjunt de pressupostos que es presenten a la ciutat, hi ha opcions, 

independentment de l‟entorn macroeconòmic en que ens dibuixem, hi ha opcions concretes, no 

acabo d‟entendre que el nostre Districte sigui precisament aquell que tingui la taxa d‟inversió més 

baixa de la nostra ciutat, i en conseqüència com podríem realment plantejar una oscil·lació en les 

taxes d‟inversió “interdistrictual”, si se‟m permet l‟expressió, de la nostra ciutat que no discriminin 

d'aquesta manera un Districte amb tanta empenta i necessitat d‟ambició com el nostre. 

Després el Sr. Ramírez dona la paraula de nou al conseller del PPC, Sr. Gil, que diu que nosaltres 

ens mantenim en la nostra abstenció, perquè creiem que una millor Barcelona és possible, creiem en 
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Barcelona, creiem en la seva Administració, i creiem que amb una major austeritat i millor 

reubicació dels recursos podem aconseguir un pressupost millor. 

Tot seguit, el Sr. Puigdollers diu que agraeixo que siguem capaços de fer un debat de pressupostos 

tan anglès, si se‟m permet l'expressió, i crec que és bo que sigui així, i no m‟he estat mai de 

reconèixer-ho, ens hem trobat que la situació financera de l‟Ajuntament de Barcelona no és dolenta, 

vostè ha recordat i és veritat, que els que som una mica més grans, vam viure unes crisis 

econòmiques, jo no sé si tan dures com aquesta, no ho sé, això fa un any jo m‟atrevia a defensar que 

aquesta no era la crisi econòmica més dura que havia viscut la meva generació, avui ja no 

m‟atreveixo tant a defensar-ho. La nostra generació va viure un moment de crisi econòmica 

absolutament increïble com a conseqüència d‟una crisi general també del món l‟any 1973, com a 

conseqüència de la primera gran apujada del preu de l‟energia, que quan la resta del món l‟anava 

superant, a Espanya teníem el dictador morint-se, i per tant com teníem el dictador morint-se, no hi 

havia cap govern que pogués prendre decisions serioses sobre, en aquest cas l'economia espanyola, i 

això va portar a una situació molt, molt complicada, que es va salvar, jo crec que també aquest 

moment és moment de recordar-ho, per consens, per cert, el que està proposant el president, el futur 

president Rajoy, els pactes de la Moncloa. Els pactes de la Moncloa jo crec que van ser claus  

perquè Espanya, Catalunya, Barcelona, aconseguíssim després d‟aquella terrible crisi econòmica de 

finals dels 70 i principis dels 80, sortir-nos-en, i fer coses tant absolutament increïbles, mirant amb 

aquella perspectiva, com poder entrar en el Mercat Comú Europeu i després poder entrar a l‟euro, 

amb les condicions econòmiques que exigia l‟entrada a l‟euro. Anant a l‟Ajuntament de Barcelona, 

i per tant no em cansaré de reivindicar la necessitat d‟uns Pactes de la Moncloa, no em cansaré, per 

cert proposta que el cap de CiU (el Sr. Duran) ha fet moltes vegades, no em cansaré de predicar 

aquest tema, perquè ens hi juguem el futur tots. Anant a l‟Ajuntament de Barcelona, el pressupost 

que presenta el govern municipal d‟avui o d‟aquest moment, a mi em recorda bastant els 

pressupostos que presentava en Pasqual Maragall, Alcalde de Barcelona en aquell moment, l‟any 

1993, 94 i 95, amb un Tinent d‟Alcalde que es deia Joan Clos, que després va ser Alcalde de 

Barcelona. No estem fent res gaire diferent, perquè la situació tampoc és gaire diferent, de 

l‟Ajuntament de Barcelona, no de la economia general, a l‟any 1993 l‟Ajuntament de Barcelona 

tenia un dèficit corrent de 20.000.000.000 de pessetes, dèficit corrent, i com ha dit molt bé vostè, 

una Administració pública, una empresa, les nostres cases, hem de ser capaços de que entre el que 

ingressem i el que gastem, hi hagi una quantitat d'estalvi que ens permeti fer la inversió, per 

entendre‟ns, i intentar evitar al màxim possible l'endeutament. Bé, doncs aquesta era la situació de 

l‟Ajuntament de Barcelona l‟any 1993, insisteixo tenia un dèficit corrent de 20.000.000.000 de 

pessetes, i amb molt bon criteri el govern socialista d‟aquell moment, va entendre que no tenia 

sentit anar mantenint aquest dèficit d'una manera estructural, i va plantejar un pla d‟austeritat, i el 

pla d‟austeritat aquell govern el va vendre, oh casualitats de la vida, com a prudència, nosaltres ho 

venem com a prudència, com austeritat i com augment de la productivitat, això és com nosaltres 

plantegem aquest pressupost, és un pressupost prudent, és un pressupost auster i és un pressupost 

que busca augmentar la productivitat de l‟Ajuntament de Barcelona, perquè sabem que la fórmula 
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funciona, perquè l‟hem tastada i per tant apliquem una fórmula que coneixem, i per això entenem 

que en aquest moment toca fer aquest tipus de pressupost que presentem. Només vull fer-li una 

pregunta al PPC, de les esmenes que sé que ha presentat al pressupost, n‟hi ha alguna que faci 

referència al pressupost del Districte?, i el conseller del PPC, Sr. Gil, intervé de nou dient que no hi 

ha cap partida específica, cap al·legació específica al nostre Districte, però si que totes afecten al 

Districte indirectament. 

Intervé de nou ara el Sr. Trullen, tant sols per glosar la importància dels Pactes de la Moncloa, i del 

consens respecte a la necessitat de reformes estructurals de la nostra economia, sobre la qual jo he 

dedicat la meva tesi doctoral. A mi em fa l‟efecte que hauríem d‟haver aprés dels Pactes de la 

Moncloa una cosa, que és que estant a l‟oposició hi va haver per part dels partits de progrés i 

especialment el Partit Socialista, la voluntat de participar activament en el disseny d‟un acord 

programàtic que es donava en el Congrés, la política d‟un govern que havia intentat a Itàlia el que 

es coneix com a compromís històric sense èxit, però que va donar senyals respecte la capacitat de 

govern de les forces de progrés el dia que arribessin en el govern, he notat a faltar aquests últims 

anys una conducta similar, quina llàstima que quan els que dèiem que s'havien de fer uns grans 

pactes incloent-hi la Casa Real vam tenir tan poc predicament, just el mes de maig de l‟any anterior 

(l‟any passat), i respecte en concret a la gestió excepcional que es va fer a l‟Ajuntament de 

Barcelona financera desprès del Jocs Olímpics, al mig d‟una recessió, recessió, és a dir, caiguda en 

termes de producte, de més de dos trimestres per part del tàndem Joan Clos-Josep Marull, i que 

no puc res més que dir que és el màxim exponent d‟una manera de fer ciutat de la trajectòria del 

grup que en aquests moments represento en aquí, i que res més lluny de la meva intenció, el 

practicar polítiques diríem, d‟alegria de despesa, quan el que estic dient és que el que s‟ha de fer és 

incrementar la taxa d‟estalvi i no disminuir-la, ara, per fer-ho hi ha dos camins, el de l‟ingrés i el de 

la despesa, mai aquell tàndem va abandonar el de l‟ingrés. 

Tot seguit, el Sr. Puigdollers intervé de nou per dir que bona part de la gent que estem en el govern 

municipal ens considerem alumnes del Pitu Marull, i que em sembla que ho podem dir així perquè 

com és una persona que va morir, doncs em sembla que tots podem retre-li aquest homenatge, ho he 

de dir, i tant la Sònia Recasens com jo vam aprendre moltes de les coses que sabem, o que no 

sabem, del Pitu Marull. Així mateix, estic d‟acord amb el tema dels Pactes de la Moncloa, és 

veritat, oposició que hi havia el PSOE i també CiU, i en aquest sentit també dir una cosa, el mes de 

maig qui va salvar la cara d‟Espanya no va ser el PPC, va ser CiU, que en els moments de màxima 

responsabilitat sempre hi hem estat, després no ens hem sentit suficientment reconeguts pel conjunt 

d‟Espanya, això també li he de dir, però sempre hi hem estat, vam estar-hi per entrar al Mercat 

Comú Europeu, vam estar en els Pactes de la Moncloa, vam estar per entrar al Mercat Comú 

Europeu el 1986, vam estar per entrar a la Unió Europea i a l‟euro amb el ministre Solbes, i ara hem 

estat amb el president Zapatero el mes de maig, perquè aquest país no fos intervingut, mentre el 

partit de l‟oposició feia veure que no se n‟adonava, les coses són com són i gràcies a Déu la història 
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posa a cadascú en el seu lloc, i per tant en aquest sentit compartim moltes coses, d‟altres no, però 

compartim una llarga història.  

Per acabar, el Sr. Ramírez diu que, per al·lusions també, i per acabar de tancar el debat, aquí 

únicament dir que s‟ha parlat dels Pactes de la Moncloa, s‟ha parlat de plans d‟austeritat i si bé és 

cert, com a exemples a seguir de plans d‟austeritat i per sortir de la crisi, hem refereixo als governs 

quan va governar el PP durant 8 anys al govern d‟Espanya, i que ens va permetre entrar a 

Maastrich, a la Unió Europea, i sortir d‟una crisi d‟una taxa d‟atur que s‟equipara gairebé a la que 

tenim avui en dia, tot i que la crisi podia ser diferent i estava motivada per altres motius, però bé, 

que sàpiguen que el PP té les mesures per sortir de la crisi, que en això està, i que tan de bo que el 

Sr. Rajoy pugui arribar al consens que tant és reclama des d‟aquí per arribar a un altre Pacte de la 

Moncloa i que ens tregui d‟aquesta crisi que dura massa, més del que voldríem. I finalment , 

comentar que si al mes de maig no es va salvar al Sr. Zapatero, era perquè enteníem que no estava 

fent res, que tenia una política de passivitat en el govern d‟Espanya, i que calia tenir una posició 

activa i no endarrerir més el que ha passat en les darreres eleccions.  

En conseqüència, S’INFORMEN FAVORABLEMENT els pressupostos municipals 2012 de 

l’Ajuntament de Barcelona i del Districte de Sarrià-Sant Gervasi, amb el vot favorable quant a la 

seva aprovació del grup de CiU i desfavorable del grup del PSC, i l‟abstenció del grup del PPC. 

4.2 APROVAR la distribució dels capítols segon, quart i setè de despeses del pressupost del 

Districte de Sarrià-Sant Gervasi de l’any 2012. 

 

El Sr. Ramírez recorda que aquesta part també s‟ha debatut anteriorment en el Consell Ciutadà 

amb el tema del pressupost, en tot cas donaria pas als grups polítics pel seu posicionament, i dona la 

paraula al conseller del grup del PSC, Sr. Hosta, qui exposa com a referència el que va dir un 

professor d‟Estadística (el Dr. Josep Pont) una vegada, en el sentit que una base de dades torturada 

convenientment, acaba confessant el que t‟interessa. Aleshores, veient una mica el pressupost que 

se‟ns planteja pel Districte, que planteja un esforç important en reduir la despesa, nosaltres fent una 

anàlisi així sense entendre-ho, veiem que hi ha una reducció de la despesa d‟un 0'85%, però clar, el 

que ens sobte és que de cop i volta, tant el regidor com el gerent del Districte suposo que deixen de 

cobrar, perquè desapareixen 164.000€ del pressupost del Districte, aleshores com suposem que no 

deixen de cobrar suposo que això deu passar a una partida de la Casa Gran, per tant la reducció no 

és tal, llavors això crec que cal posar-ho de manifest. En aquest sentit també ens agradaria, que hem 

comprovat que en el capítol 4 (de transferències corrents), hi ha una partida (concretament, de 

despeses privades), que no sé si és un error de 1868€ a previsió inicial de 2011, respecte el 2012 té 

un increment  de 10.000 €, no sé si és un error de teclejat o si és correcte, una mica ens preguntem a 

que és degut aquest increment i a que aniran destinats aquests diners. Dit això, reconeixem l‟esforç 

per dotar pressupostàriament al Districte, a Vallvidrera, a Collserola, però clar, recordar que s‟ha 

aprovat en aquest Plenari que ha d‟haver-hi un organisme autònom de gestió per la muntanya, de la 

mateixa manera que hi hagut també la figura del comissionat, que ha desaparegut, reconeixem 

també l‟esforç del Josep Maria Julià en tota la feina que fa i desenvolupa, que crec que algun dia 

acabarà desesperat amb totes les peticions que té, però en aquest cas veiem que potser se l‟hi està 

traient la importància a Vallvidrera que fins ara se l‟hi ha donat. 
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Després intervé el conseller del PPC, Sr. Gil, dient que per coherència amb el nostre vot anterior 

sobre els pressupostos de l‟Ajuntament de Barcelona, i per l‟estat de situació que tenim, ens 

mantenim en l‟abstenció. Hi ha algunes partides amb les que no estem d‟acord, unes altres que sí, 

per això estem a la espera d‟un pressupost definitiu global. 
 

Tot seguit intervé el conseller de CiU, Sr. Lliró, dient que crec que les postures han quedat prou 

clares, però si per donar per tancada la intervenció des del grup del govern, jo el que voldria 

destacar és que si algun problema té aquest pressupost del Districte de Sarrià-Sant Gervasi, és que 

ve després d‟una infinitat d‟anys d‟infra-inversió en aquest Districte, és a dir, el llast d‟inversions 

que arrosseguem a Sarrià-Sant Gervasi des de fa molts anys, és el que fa segurament avui no 

puguem presentar el pressupost que ens agradaria, jo crec que les xifres parlen per si soles i si 

només cal veure l‟historial d‟inversions a nivell del Districte, durant molts anys aquest Districte 

s‟ha situat repetidament una vegada darrera l‟altre, a la cua d‟inversions de la ciutat de Barcelona, i 

precisament aquesta és la tendència que nosaltres tenim ganes de capgirar, per tant, deixar clar en 

aquest Consell Plenari que com he comentat anteriorment en la intervenció inicial, aquests 

pressupostos venen fortament condicionats, diguem-ne per la etapa anterior, però que evidentment i 

pel que fa al Districte de Sarrià-Sant Gervasi molt especialment, el govern de CiU té la voluntat de 

donar la volta a una situació tradicionalment de marginació d‟aquet Districte pel que fa a la inversió 

pública, i que per tant al llarg de la legislatura n‟estic convençut que us podrem anar explicant totes 

aquelles millores que en aquest sentit s‟hi fan. Vostè (en referència al representant del grup del 

PSC) ve avui amb una posició molt fàcil, amb una posició molt fàcil no ens enganyem, la posició és 

fàcil perquè, clar, és molt senzill arribar aquí després d‟haver-s‟ho gastat tot, repartir pamflets en els 

assistents i criticar el govern, vostè a vingut aquí com aquell qui diu a rematar la partida, no?, 

nosaltres volem deixar clar que si no hi ha hagut un volum d‟intervenció d‟aquest estil, és perquè 

realment  aquí no quedava ni un euro per poder repartir, és a dir, vostès han tingut l‟habilitat, per 

dir-ho d‟aquesta manera, de liquidar tot el pressupost en sis mesos, i per tant arribar aquí i rematar 

dient al partit actualment al govern després d‟haver-los deixat sense res, que vol que li digui, ho 

tenia fàcil aquesta vegada per treure aquest argument. Per tant, el que dic és, escolti, donada la 

trajectòria històrica que portem d‟inversions al Districte de Sarrià-Sant Gervasi, saben que en aquest 

sentit poca defensa té la gent del PSC, perquè la gent sap perfectament que durant molts anys aquest 

Districte s‟ha situat sempre repetidament a la cua d‟inversions a la ciutat de Barcelona, i nosaltres 

l‟únic que podem presentar avui, és la nostra voluntat ferma de capgirar aquesta situació i de mirar 

que en els propers anys Sarrià-Sant Gervasi passi a ser un Districte amb una dotació pressupostària 

que no tingui res a veure amb el que ha estat en els darrers anys, i respecte de la pregunta que feia, 

em sembla que ha comentat aquells 10.000€ que havien desaparegut, o que vostè deia que algú se‟ls 

havia emportat, aquests diners han anat a parar a convenis entre empreses públiques i privades, de 

tal manera que es puguin donar pràctiques per la formació i, no és això?, i no he dit que ningú s‟ha 

emportat res, sinó senzillament era que si en el 2011 en una partida concreta que era empreses 

privades de transferències corrents, empreses privades ja era un total de 1.868€ en l‟any 2011, en 

aquest any 2012 es pressuposten 11.000€, i preguntava si és un error o és que hi ha projectes que es 

faran transferències a empreses privades per temes concrets, i no ens hem explicat bé, la broma 

potser la podia haver fet amb el tema del capítol 1, que havien desaparegut del pressupost, vull 

pensar que no ha desaparegut res, i aquests diners que vostè em deia, van destinats a convenis amb 

l‟empresa privada a través de les Universitat, pel foment de pràctiques que a l‟hora de la veritat el 

que pretén és començar a curtir els joves que surten de la Universitat per tal que puguin tenir una 

primera experiència en el món laboral, aquí és a on s‟han destinat aquests diners. 



 

 

 

Districte de Sarrià-Sant Gervasi 

 

 
 

 

34 

 

Per acabar, intervé de nou el Sr. Hosta, dient-li al Sr. Lliró que diu “...és que fins ara no s‟han fet 

inversions...”, i estan en entredit les inversions en aquest nou pressupost precisament perquè hi ha 

massa diners compromesos en inversions, per tant, d‟inversions se n‟ han fet, potser no totes les que 

convindria però se n‟han fet, una altre cosa, que no és vol que sigui un llast, doncs mira és molt 

fàcil, s‟han posat 25.000.000d‟€ a Spanair, una empresa privada, que no es posin i que es detinguin 

aquí, per exemple, és una de les opcions, i, l‟altre, trobo que està molt be que es signin convenis 

amb aquestes entitat però tenint les universitats públiques que tenim, crec que seria més profitós 

destinar aquests diners a l‟ensenyament públic, a gent que tinguin oportunitat, que no pas a 

empreses privades que ja tenen els sistemes i el mètodes de finançar-se, i garantir l‟accés a la 

professió en els seus propis estudiants. 

 

En conseqüència, S’APROVA la distribució dels capítols segon, quart i setè de despeses del 

pressupost del Districte de Sarrià-Sant Gervasi de l’any 2012, amb el vot favorable quant a la seva 

aprovació del grup de CiU i desfavorable del grup del PSC, i l‟abstenció del grup del PPC. 

4.3 INFORMAR FAVORABLEMENT els preus públics 2012 per activitats i cessió d’espais 

dels equipaments del Districte de Sarrià-Sant Gervasi. 

El Sr. Ramírez recorda que aquesta part també s‟ha debatut anteriorment en el Consell Ciutadà 

amb el tema del pressupost, en tot cas donaria pas als grups polítics pel seu posicionament, i dona la 

paraula al conseller del grup del PSC, Sr. Hosta, qui exposa molt breument, que des de que ha 

començat aquesta crisi en els diferents pressupostos que s‟han anat aprovant, el grup de CiU sempre 

ha criticat els increments que s‟han produït sobre els preus públics, i resulta que en el primer 

pressupost que plantegen, i amb la que està caient, fa un augment d‟aquests preus públics, per tant, 

no hi ha res millor que predicar amb l‟exemple, si tant havíeu criticat, doncs ara que precisament 

estem en una crisi tan dura, potser era el moment de deixar-los congelats. 

Després intervé de nou el conseller del PPC, Sr. Gil, dient que respecte d‟aquest punt de l‟ordre del 

dia, nosaltres també ens abstindrem aquesta votació, primer per que és una branca també del 

pressupost que encara tampoc està aprovat, i en segon punt perquè creiem que no és el moment 

d‟incrementar els preus públics, perquè si tenim en compte qui fa ús d'aquests serveis, normalment 

són gent que ho està passant ara molt malament i no cal una apujada de preus públics. 

Per acabar, intervé el conseller de CiU, Sr. Lliró, dient que respecte al que fa als preus públics que 

d‟alguna manera va lligat amb el discurs general que fa referència a tots els pressupostos, crec que 

també ha arribat el moment que tots plegats fem una reflexió sobre quin és el percentatge que els 

ciutadans aporten en aquests serveis públics i sobretot pensar sobre quin és el cost d‟aquests serveis 

públics, perquè el tema del cost és sovint el que més freqüentment s‟oblida, és a dir, aquests serveis 

que tenim i que en bona manera hem estat capaços de mantenir amb uns nivells de qualitat bastant 

bons, tenen un cost elevat, i a dia d‟avui l‟aportació que fa el ciutadà, per entendre‟ns, l‟aportació 

que fa l‟usuari a aquestes serveis que repeteixo, hem mirat de mantenir-los en uns nivells de qualitat 
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acceptable, és una aportació relativament baixa, em sembla que no arriba ni al 40% si no ho tinc 

mal entès. Crec que tocaria replantejar-nos si amb la situació econòmica que tenim actualment i 

tenint en compte les dificultats que tenen algunes d‟aquestes empreses públiques que presten 

aquests serveis, no té una certa raó de ser, que l‟aportació dels usuaris i dels ciutadans en aquests 

preus públics, en aquests serveis públics, sigui una mica major, aquí és el que plantegem en aquest 

tema de preus públics que vostè ara criticava aquest augment, crec que tots plegats i em remeto al 

gest de responsabilitat que deia anteriorment, tenint en compte la situació econòmica, tenint en 

compte la situació financera d'algunes de les entitats que presten aquests serveis, cal jo crec que tots 

plegats fem una reflexió si realment els preus que paguen els ciutadans i els usuaris per aquests 

serveis, són els adequats o no, nosaltres creiem que com a mínim toca equilibrar una mica més 

aquest 60/40, per tal que es puguin servir prestant aquests serveis amb la mateixa qualitat i sense 

suposar això un esforç no és assumible per part dels ciutadans, entenem que en èpoques de crisi tots 

plegats hem de fer una mica més d‟esforç, i aquests preus públics el que fan és posar de manifest 

aquesta voluntat, i també posar sobre la taula aquesta reflexió, que crec que no és una reflexió que 

només s‟hagi de fer aquest anys, sinó que de cara al futur també s‟haurà de mantenir, i, per tant, 

informarem favorablement aquests preus públics. 

En conseqüència, S’INFORMEN FAVORABLEMENT els preus públics 2012 per activitats i 

cessió d’espais dels equipaments del Districte de Sarrià-Sant Gervasi, amb el vot favorable quant 

a la seva aprovació del grup de CiU i desfavorable del grup del PSC, i l‟abstenció del grup del PPC. 

4.4 Propostes de denominació de nous espais públics. 

 

El Sr. Ramírez dona la paraula per presentar aquest punt de l‟ordre del dia al conseller de CiU, Sr. 

Lliró, dient que per primera vegada en aquest mandat, diem en aquest Consell Plenari avui 

presentem la decisió de la Ponència del Nomenclàtor per donar nom a dos nous espais del Districte, 

això és un fet que pot ser recurrent al llarg de la legislatura si hi ha més espais d‟aquest Districte 

que tenen una nova denominació, i avui ens estrenem en aquest capítol amb dues noves 

denominacions en el nostre Districte. Per aquells que no ho sàpiguen el tema de posar noms a 

diferents punts de la nostra ciutat, corresponent a la Ponència del Nomenclàtor que és una mica la 

que s‟encarrega de fixar els noms del espais públics, i en aquest cas la Ponència del Nomenclàtor 

ens ha fet arribar aquí al Districte de Sarrià-Sant Gervasi el seu informe favorable sobre dos nous 

espais en aquest Districte. Els qui veu participar de la Comissió d‟Hàbitat Urbà que es va fer fa un 

parell de setmanes, ja ho coneixereu, però de forma pertinent aquests dos noms, aquestes dues 

qüestions de nomenclàtor havien de passar pel Consell Plenari del Districte: 

 

- La primera proposta que tindrà una nova denominació, si aquest Plenari ho troba oportú, és la 

zona enjardinada que queda tancada a l‟espai enjardinat situat al passatge de Maluquer (entre el 

passeig de Sant Gervasi i el carrer de Balmes), i la proposta que ens fa la Ponència del Nomenclàtor 

és la de donar-li el nom de Jardins Martí Luther (no confondre amb Martin Luther King, per 

entendre‟ns que sempre hi ha aquesta possibilitat), recordant que era un teòleg i frare catòlic que va 

iniciar la reforma protestant, és un personatge que va ser clau en la reforma de la Església, va 

remoure d'alguna manera els fonaments, i sí que és veritat que és un personatge que  al llarg de la 
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història ha deixat una petjada prou profunda i que a més va ser l‟iniciador d'una branca religiosa del 

Cristianisme, que encara a dia d‟avui té una forta importància i un gruix important de seguidors tant 

als Estats Units, com sobretot a la part central d‟Europa, és a dir amb aquesta nova denominació en 

aquests jardins, l‟Ajuntament d‟alguna manera vol retre el seu particular homenatge a la figura de 

Martín Luter i en aquest cas per part del grup de govern no tindríem cap inconvenient en que aquest 

espai prengués aquest nom. 

 

- La segona proposta que ens ha fet arribar la Ponència del Nomenclàtor, és la d‟anomenar com 

Jardins de Sempronio a la zona enjardinada que està situada a la cruïlla dels carrers Putxet, 

Saragossa i General Mitre, no se si la teniu una mica ubicada, és una part de jardí molt petita que 

queda just per sobre de General Mitre a la cantonada del carrer Putxet i el carrer Saragossa, i això, 

la Ponència de Nomenclàtor ens ha fet arribar el seu informe favorable a que aquest espai prengui el 

nom de Sempronio. Afegeix que per aquells que no el coneguin i aquest si que queda en l‟apartat 

històric molt més proper que el primer que em presentat, Sempronio era el pseudònim que feia 

servir el periodista i escriptor Andreu Avelí Artís i Tomàs, que va morir recentment (l‟any 2006) a 

Sitges, a l‟edat de 96 anys, era un periodista i escriptor i també dibuixant que va tenir la seva obra 

literària i artística va estar fortament vinculada a la ciutat de Barcelona, que va treballar en 

nombrosos mitjans de comunicació de l‟àmbit de la ciutat com ara Tele-Exprés, del qual en va ser el 

primer director, també va treballar a Tele-Estel que va ser el primer setmanari que es va fer en 

català autoritzat pel franquisme, i que posa de relleu un altre dels motius pels quals jo crec que el 

Sr. Sempronio és digne de tenir un espai a la nostra ciutat, que és un fort compromís amb la llengua 

catalana i amb la divulgació de la llengua i la cultura catalana sobretot, en els temps més difícils, 

Sempronio al llarg de a seva carrera professional, ha col·laborat en nombrosos mitjans de 

comunicació ben coneguts per nosaltres com La Vanguardia o el diari Avui, i ha participat amb 

articles sobretot al voltant de la ciutat de Barcelona, aquest vincle amb la ciutat i aquesta relació tan 

estreta entre la seva obra i la seva carrera professional amb la ciutat de Barcelona, van fer que l‟any 

1972 fos nomenat Cronista Oficial de la ciutat de Barcelona, i que la mateixa ciutat de Barcelona 

l‟any 1991 li va donar la Medalla d‟Or del Mèrit Artístic, finalment, com a culminació d‟aquesta 

trajectòria tan a la ciutat de Barcelona com de la defensa de la llengua i dels valors de Catalunya, 

l‟any 1987 se‟l va condecorar amb la Creu de Sant Jordi de la Generalitat, en aquest sentit des del 

grup de CiU, per nosaltres és motiu d‟orgull que un espai del nostre Districte passi a tenir el nom de 

Sempronio i per tant nosaltres no hi tindríem cap inconvenient en aquesta proposta del 

Nomenclàtor. 

 

Tot seguit els consellers portaveus dels grups del PPC i del PSC assereixen favorablement a les 

propostes de denominació d‟aquests espais públics, i intervé de nou el regidor adscrit del PSC, Sr. 

Trullen, dient que voldria que en el marc de les propostes de denominació de nous espai públics, 

encara que no sigui en relació als dos que acabem d‟aprovar, sí sumar-me a la proposta del Sr. 

Francesc Ribera que ha fet, de proposar a l’Elvira Farreras com a també destinatària d‟una plaça, 

d‟un carrer o d‟un jardí, perquè a més a més de la seva excel·lent trajectòria artística i literària, va 

contribuir juntament amb Joan Gaspar a impulsar l‟art de la nostra ciutat i a incorporar peces 

d‟extraordinari valor en el nostre patrimoni urbà i no urbà de la ciutat. 
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En conseqüència, S’INFORMEN FAVORABLEMENT les propostes de denominacions de 

jardins Martín Luther (a l‟espai enjardinat situat al passatge de Maluquer -entre el passeig de Sant 

Gervasi i el carrer de Balmes-), per una banda, i de jardí de Sempronio (a l‟espai enjardinat situat 

entre els carrers de Saragossa, Putxet i la ronda del General Mitre), per altra, al Districte de Sarrià-

Sant Gervasi, amb els vots favorables quant a la seva aprovació de tots els grups del Consell, per 

unanimitat (CiU PPC i PSC). 

4.5 Proposicions/declaracions de grup dels grups polítics del Consell: 

 

4.5.1 Del grup d’ICV-EUiA: El Consell del Districte de Sarrià-Sant Gervasi acorda que es 

reprenguin les mesures de restricció del trànsit rodat als nuclis històrics de Sarrià i del Farró, 

mitjançant pilones dissuasòries, recuperant la situació que hi havia fins el passat estiu. 

 

El Sr. Ramírez informa que aquesta proposició decau, en no estar present en la sessió d‟avui la 

consellera del grup d‟ICV-EUiA, Sra. Imma Clarà, per defensar-la. 

 

4.5.2 Del grup del PSC: El Consell del Districte de Sarrià-Sant Gervasi acorda: 1. Instar al 

govern municipal, d’acord amb allò que es va decidir en la darrera Comissió municipal de 

Seguretat i Mobilitat de l’Ajuntament de Barcelona, a fer complir la prohibició de circulació de 

vehicles no autoritzats pels carrers del Districte de Sarrià-Sant Gervasi, i més concretament als 

barris de Sarrià i del Putxet i el Farró on s’han retirat les pilones. 2. Que es mantinguin les 

pilones ara baixades, en els nuclis antics del Districte, fins que, si el govern preveu en algun cas 

la seva retirada, es presenti per la seva aprovació un pla de mobilitat específic per a cadascuna de 

les pilones que es vulgui retirar, justificant amb motius tècnics aquesta retirada i contemplant les 

mesures complementàries per garantir la mobilitat de la ciutadania de forma segura. 

 

Defensa la proposició pel grup del PSC el conseller Sr. Hosta, que diu que és una proposta d‟acord 

transaccionada amb tots els grups, donat que es va aprovar en la Comissió de Mobilitat i Seguretat 

de la Casa Gran, llavors resa així: Atesa la retirada de manera unilateral per part del govern 

municipal de les pilones situades al Districte de Sarrià-Sant Gervasi, més concretament als 

carrers Major de Sarrià, Vallirana, Guillem Tell, Santjoanistes i Saragossa. Atès que no s’ha 

previst per part del govern municipal un pla de mobilitat específic abans de retirar aquestes 

pilones, atès que cas que el govern prevegi la seva retirada es presentarà en aquesta Comissió un 

pla de mobilitat específica per cada una de les pilones que recolzi amb motius tècnics aquesta 

retirada. 

El Sr. Ramírez recorda en aquest moment que, abans de passar al debat i posicionament dels grups 

polítics, hi havia una intervenció d‟un veí que no se si encara està per aquí, era el Sr. Jordi Muñoz, 

que, com comprovem que ha marxat, donaríem pas al portaveu del grup del PPC, Sr. Guillén, que 

diu que en aquesta proposició el nostre grup en principi seria la posició d‟abstenció, i és una 

proposició que fan que és una mica barrejada, un és el tema de Sarrià i l‟altre tema és el barri del 

Farró, són realitats diferents, perquè pel que fa al Farró hem de tenir en compte que no és un barri 

com Sarrià, on el comerç està tan reforçat i tan arrelat, el barri del Farró hem de tenir en compte que 
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quan vostès estaven a l‟equip de govern (en referència al grup del PSC), es van fer moltes obres, 

amb carrers de plataforma única, peatonals, al carrer de la Torre, la plaça de la Torre, el carrer Sant 

Magí, i aquestes obres van durar per aquest grup massa temps, massa temps i això va comportar que 

molts comerços tanquessin, abaixessin la persiana i eren molts comerços que tenien un empleat, dos 

empleats, tres, quatre, cinc empleats, han quedat literalment al carrer sense cap tipus d'ajuda, si en 

això unim el tema de la pilona que efectivament vostès van posar al carrer Saragossa, si no 

m‟equivoco amb Santjoanistes, doncs creiem que és una barrera, és una barrera pel comerç, perquè 

són carrers, carrerons que ja tenen molt poc trànsit i no convida, no convida a passejar, no convida a 

comprar, sinó deixem passar vehicles, no sé, des del PPC creiem que és un tema una mica 

complicat. Nosaltres aboquem per un estudi de mobilitat tal com es va proposar a la Casa Gran, és a 

dir, no es pot sense mes posar una pilona aixecada, hi ha veïns que a lo millor això els hi anirà bé, 

no sé, l‟estudi de mobilitat o el pla de mobilitat ha de dir, el tècnic entès, que és el que s‟ha de fer, 

pilona aixecada o pilona abaixada, nosaltres creiem que primer faria falta aquest estudi del pla de 

mobilitat.  

Afegeix que quant a Sarrià, sí que és un barri on el comerç està molt arrelat, la gent el coneix, la 

gent va a comprar, no és un problema igual que al Farró, però igualment des del PPC aboquem per 

aquest pla de mobilitat, primer de tot, i no decantar-nos per unes pilones abaixades o treure pilones, 

el primer de tot seria fer un estudi i després ja decidiríem la resolució, per tant la nostra postura 

seria de moment d‟abstenció. 

El conseller portaveu del grup de CiU, Sr. Lliró, intervé tot seguit dient que nosaltres, com a grup 

de govern, i d‟acord amb el que havíem parlat ja amb el grup socialista i també dir-ho amb el grup 

d‟ICV-EUiA, encara que avui no hagi vingut, doncs acceptem aquesta transacció que ja es va 

aprovar a l‟Ajuntament de Barcelona, i per tant informaríem favorablement. 

De nou intervé el Sr. Hosta per demanar a veure si hi ha la possibilitat de que es repensessin 

aquesta abstenció (en referència al grup del PPC) , en tant en quant els cascs antics, que són zones 

molt congestionades, molt apretades, de carrers estrets, de manca d‟arbrat moltes vegades, al 

guanyar un espai per la ciutadania, pot ser que inicialment sembli que empitjora comercialment un 

territori, però a la llarga l‟enriqueix i el potencia. Que les obres hagin pogut durar més o menys, 

crec que aquest no és el problema de fons, el problema de fons és que per la ciutadania es guanya 

un espai que se l‟ha fet seu, que crea unes dinàmiques de veïnatge molt importants i de convivència 

molt importants, i que si han de fer reviure un altre cop el comerç el faran reviure, d‟això no en tinc 

cap dubte. Aleshores, el que es planteja és que l‟obertura d‟aquest espai en que cal un estudi de 

mobilitat i que és cert que és necessari per determinar quin és el mètode per fer conviure els 

vehicles amb els vianants, que s‟ha de preservar i crec que en aquest sentit s‟ha de preservar el 

vianant que no pas el vehicle, i en aquí sí que l‟únic que es diu és que es mantinguin les mesures per 

evitar que els vehicles que no estiguin autoritzats no hi circulin, res més, ens dirà quina és la solució 

final aquest pla de mobilitat, i li respon de nou el Sr. Guillén dient que nosaltres mantindríem la 

nostra postura d‟abstenció, i li recordo que un barri sense comerç és un barri trist, i el Farró, a dia 
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d‟avui, és un barri trist, perquè no convida a passejar, no hi ha comerç, no hi ha res, està tot tancat, i 

si vostè parla (i sé que és veí del Farró), també hi estic molt a prop, vostè parla amb els comerciants, 

li diran el que li estic dient jo, les obres de General Mitre, des de Balmes fins a Lesseps, s‟ha 

aconseguit un gran espai per passejar, però ha significat un problema, ha estat el tancament de molts 

comerços, l‟acomiadament de molts treballadors, aquests comerços tenen dos empleats, tres, quatre, 

i en temps de crisi això pel Farró ha estat dur, i si vostè passeja el comerç és el que és, no hi ha 

comerç, no hi ha cap botiga oberta, cap comerciant vol demanar cap llicència al Farró a dia d‟avui, 

per això des del nostre grup primer de tot, s‟ha de demanar l‟estudi del pla de mobilitat, i en quan 

això que diu vostè del tema de medi ambient, seran els tècnics els que ho hauran de dir, el tema 

mediambiental, per tant abrogaríem nosaltres (el PPC) pel tema del pla de mobilitat. 

En conseqüència, S’APROVA la proposició presentada pel grup del PSC, transaccionada amb el 

grup de CiU, amb el sentit literal següent, amb el vot favorable quant a la seva aprovació dels grups 

del PSC i de CiU, i l‟abstenció del grup del PPC: El Consell del Districte de Sarrià-Sant Gervasi 

acorda: 1. Instar al govern municipal a fer complir la prohibició de circulació de vehicles no 

autoritzats pels carrers del Districte de Sarrià-Sant Gervasi, més en concret als barris de Sarrià i 

d’El Putxet-Farró on s’ha aplicat la mesura. 2. Instar al govern municipal a mantenir la 

instal·lació de les pilones que existeixen als diferents nuclis antics de la ciutat de Barcelona. En 

cas que el govern prevegi la seva retirada, es presentarà a la Comissió de Seguretat i Mobilitat de 

l’Ajuntament de Barcelona un pla de mobilitat específic per a cadascuna de les pilones que 

recolzi amb motius tècnics aquesta retirada. 

4.5.3 Del grup del PPC: El Consell del Districte de Sarrià-Sant Gervasi acorda: Instar al govern 

municipal de Sarrià-Sant Gervasi, perquè es portin a terme mesures necessàries per tal de 

reordenar les places d'estacionament en aquesta zona, creant-ne d'específiques per desencotxar 

els nens, per tal de solucionar el problema de mobilitat que tenen pares i veïns, i tot això 

elaborant un pla de mobilitat de la zona durant l'any 2012. 
 

Defensa la proposició pel grup del PPC el conseller Sr. Gil, que diu que la nostra proposta també ha 

estat transaccionada favorablement amb l‟equip de govern, tracta sobre el tema de la zona del Peu 

del Funicular i els problemes de trànsit, aparcament i poder aturar el vehicle, primer dels pares quan 

van a buscar els nens, sobretot de la escola Montserrat i de l‟escola Taiga (que és una escola amb 

nens discapacitats), vull dir això perquè molts nens necessiten dels seus pares que els vagin a 

buscar, tinguin 10 o tinguin 15 anys, o sigui hi ha un gran volum de vehicles en aquests zona, 

l‟avinguda de Vallvidrera tots sabem que té una amplada reduïda, els carrers dels costats també, 

però creiem que és possible una millora d'aquesta zona. També, no només és per afavorir els pares, 

sinó també pels veïns, perquè pateixen la invasió dels pares i també es queixen, és a dir que aquí 

tenim queixes d‟ambdós costats. Tot seguit llegeix el contingut literal de dita proposició (a dalt 

referenciada). 
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Pel grup del PSC el conseller Sr. Hosta, diu que en principi hi donaríem suport a aquesta 

proposició, sempre i quan el que aquest estudi de mobilitat reforci el transport públic, en lloc de 

facilitar el desencotxar cotxes. 

 

Després, pel grup de CiU intervé el conseller Sr. Julià, afegint que, tal com ja ha informat el 

conseller del grup del PPC, hem estat capaços de posar-nos d‟acord amb el formulat d‟aquesta 

proposició, la qual cosa agraïm, i creiem que aquests dotze mesos són suficients per desenvolupar 

aquest pla de mobilitat, i li indica al Sr. Hosta que hi ha una escola que tots els seus alumnes són 

discapacitats, per tant és una mica difícil que posem més autocars, que ja hi són, però hi ha molts 

pares i vostè ho ha de comprendre, que sí volen portar els seus fills a l‟escola, sàpiga també que el 

dia 14 tenim una reunió amb el gerent també per parlar amb l‟Associació de Veïns, tenim una visita 

també per després de festes amb la Cèlia Vendrell (la coordinadora del col·legi Montserrat), i 

garantirem que aquestes places per desencotxar (com deia el conseller Sr. Gil) siguin funcionals. En 

canvi, quant al transport públic totalment d‟acord amb vostè (en referència al Sr. Hosta), i, i 

evidentment, ens posicionem a favor d‟aquesta proposició, i, tot seguit, per acabar el debat, intervé 

de nou pel grup del PPC el conseller Sr. Gil, que diu que agraïm la proposta d‟acord del grup de 

govern, i, per tant, esperem que el pla de mobilitat sigui un èxit. 

En conseqüència, S’APROVA la proposició presentada pel grup del PPC, transaccionada amb el 

grup de CiU, amb el sentit literal següent, amb el vot favorable quant a la seva aprovació per 

unanimitat de tots els grups municipals del Consell (CiU, PPC i PSC): Instar al govern municipal 

de Sarrià-Sant Gervasi, perquè es portin a terme mesures necessàries per tal de reordenar les 

places d'estacionament en aquesta zona, creant-ne d'específiques per desencotxar els nens, per 

tal de solucionar el problema de mobilitat que tenen pares i veïns, i tot això elaborant un pla de 

mobilitat de la zona durant l'any 2012. 

5. Part d’impuls i control (precs i preguntes): 

 

5.1 Prec del grup d’ICV-EUiA, per resposta oral: Que el govern municipal del Districte de 

Sarrià-Sant Gervasi denegui la realització de les maniobres que l’exèrcit de terra realitza a la 

zona de Collserola, ja que contradiu la vocació de la ciutat de ser un referent en la lluita per la 

pau i la defensa dels drets humans. 
 

El Sr. Ramírez informa, un cop més, que aquest prec decau, en no estar present en la sessió d‟avui 

la consellera del grup d‟ICV-EUiA, Sra. Imma Clarà, per defensar-la, tal com ja ha comentat 

abans en tractar altre punt de l‟ordre del dia d‟aquesta sessió. 

 

5.2 Prec del grup del PSC: Que el govern municipal del Districte de Sarrià-Sant Gervasi informi 

trimestralment al Consell Plenari de les actuacions que s’han realitzat des dels Serveis Socials 

municipals en el Districte, tant en serveis socials d’atenció primària, com els programes vinculats 

als serveis d’atenció especialitzada, i lliuri la documentació per escrit a tots els grups municipals 

del Districte. 
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Defensa el prec pel grup del PSC el conseller Sr. De Barberà, que diu que l‟actual crisi està portant 

a moltes persones a arribar i a superar fins i tot el llindar de la pobresa, doncs a Catalunya un de 

cada cinc catalans està dins del que s'anomena pobresa. Afegeix que el col·lectiu més vulnerable 

d‟aquest grup és el de les persones menors de 16 anys, amb una taxa de risc d‟un 1,23%, i avui en 

dia cada vegada hi ha més persones vulnerables que dormen al carrer, s‟està donant un increment de 

la demanda de menjar en els bancs solidaris d‟aliments, i en els darrers anys el nombre d‟aturats a 

Catalunya ha augmentat un 200%. persones que mai haurien pensat que els caldria els serveis 

socials més enllà de tràmits generals o de dependència, avui en dia es veuen usuaris i usuàries 

d'aquests serveis, tant pel que fa a l‟atenció primària com la especialitzada. Malgrat aquesta situació 

de crisi econòmica i la incapacitat del mercat de treball per generar ocupacions suficients, s‟han 

produït retallades aplicades als plans d‟ocupació del Departament de Treball i Ocupació de la 

Generalitat, i s‟han endurit les condicions d‟accés a la renda mínima d‟inserció, que era la darrera 

xarxa de protecció social per les persones sense accés a ingressos derivats o no del treball, i que 

evita la caiguda a una situació de pobresa. Per això formulem aquest prec (que llegeix literalment): 

Que el govern municipal del Districte de Sarrià-Sant Gervasi informi trimestralment al Consell 

Plenari de les actuacions que s‟han realitzat des dels Serveis Socials municipals en el Districte, tant 

en serveis socials d‟atenció primària, com els programes vinculats als serveis d‟atenció 

especialitzada, i lliuri la documentació per escrit a tots els grups municipals del Districte. 
 

Tot seguit li respon per l‟equip de govern del Districte la consellera de CiU, Sra. Guitarte, dient 

que accepto el seu prec, com no podia ser d‟una altra manera, però també vull aclarir que nosaltres 

cada dos mesos hi ha una Comissió de Qualitat de Vida, en la qual informem jo crec que 

abastament, sobre els Serveis Socials del Districte, tant a nivell quantitatiu com qualitatiu, i que en 

tot cas jo també el convido a que continuï participant i preguntant en el sí d‟aquesta Comissió, com 

vaig comentar a la darrera Comissió a la qual va assistir vostè, nosaltres tota la transparència i 

també continuar en la línea de Serveis Socials que van començar vostès en el mandat anterior, i que 

bé, nosaltres de moment hi donem suport com ja li vaig comentar.  

 

Afegeix que, en canvi, no puc estar d‟acord amb vostè (en resposta al Sr. De Barberà) pel que fa a 

les crítiques a la Generalitat de Catalunya, Administració que conec molt bé, perquè precisament és 

una Administració que està fent taules interdepartamentals molt importants, per implicar a tots els 

òrgans de govern en la lluita contra la pobresa i contra l‟exclusió social, i en aquest sentit 

evidentment és un tema crec que molt complicat, però si que s‟està preocupant l‟actual govern i és 

conscient de l‟actual crisi econòmica i tota la repercussió que té sobre les persones.  

 

Afegeix quant el tema de la renda mínima d‟inserció, penso que ja seria entrar en un tema de 

demagògia perquè al cap i a la fi les persones han de complir uns requisits normatius, i en aquest 

sentit doncs l‟únic que s‟ha fet és aplicar una normativa i les persones que no la reben és perquè no 

acomplien amb els requisits com qualsevol prestació social que hi ha a tot arreu.  

 

I per acabar, li passarem (en resposta de nou al Sr. De Barberà) les dades que ens demana, però el 

que també li volia comentar és que vostè ens ho demana cada trimestre que informem en el Consell 

Plenari, els plens són cada dos mesos i si no l‟importa ho farem cada quatre mesos i li passarem 

totes les dades. 
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Intervé de nou el Sr. De Barberà per respondre a la Sra. Guitarte, dient-li que només vol 

comentar que fruit d‟aquesta transparència que vostè diu i que jo accepto gratament i que 

treballarem conjuntament, el que no li puc acceptar tampoc és que em digui que en els temes com 

per exemple el de la renda mínima d'inserció, s‟hagi actuat amb aquesta transparència, en tant en 

quant tots els usuaris de la renda mínima d‟inserció s‟han vist valorats, que cap problema pel 

seguiment i el control de les ajudes, però valorats i el pagament aturat sense que s‟hagi enviat cap 

avís a ningú, i quan dic a ningú dic ni als propis usuaris, ni als partits que formaven part, en aquest 

cas del Parlament, que s‟ho van trobar quan va passar, i replica de nou la Sra. Guitarte, dient-li que 

sempre hi ha persones que, malauradament, surten perjudicades segurament sense voler, jo crec que 

al cap i a la fi s‟ha posat ordre en un tema que estava molt descontrolat, i crec que els fets ens donen 

la raó de que hi havia persones que no acomplien els requisits per rebre aquesta prestació, i donats 

els moments en que estem, crec que ha estat una política encertada per part del govern, però jo ja li 

he dit, jo conec bastant de prop les polítiques de la Generalitat i de veritat que s‟estan fent esforços 

a nivell interdepartamental, per part de tots els departaments de la Generalitat implicats i que puguin 

fer alguna cosa en tot el que és la lluita contra la pobresa, crec que això també s‟acabarà reflectint al 

si del Parlament de Catalunya, amb debats i amb propostes que evidentment es faran públiques 

perquè evidentment és un problema molt greu. 

5.3 Prec del grup del PPC, per resposta escrita i oral: Que el govern municipal construeixi a la 

plaça de Martí i Llauradó una zona infantil tancada per als més petits per tal d’evitar situacions 

de perill amb jocs propis d’edats més infantils, impedint també l’accés dels gossos usuaris del 

pipi-can que existeix al mateix espai. 

 

Defensa el prec pel grup del PPC la consellera Sra. Viñeta, que diu que vol parlar de les àrees 

verdes, diem-ho així, infantils, que tenim a la ciutat de Barcelona, que ja sé que n‟hi ha 700, jo no 

vull parlar demanant-ne una, sinó una que tenim al barri de Tres Torres, que està situada a la plaça 

Martí Llauradó, on tenim diversitat de jocs infantils que comprenen diferents edats. Per tant, tenint 

en compte que en tenim una (per exemple, a Via Augusta- Anglí) que és infantil menor de tres anys 

i que hi ha moltes vegades que hi juguen nens/es que si passen molta estona i no hi ha accidents, en 

aquests de la plaça Martí Llauradó, jo he vist ja dos nens caure perquè tenim una torre de far-west 

molt atractiva, amb un gran tobogan i aleshores més que res és que hi van nens a vegades de set 

anys amb el germà de tres anyets, fins i tot pares juguen de vegades amb ells, i un moment que 

juguen amb el gran es despisten i el petit torna a intentar pujar i ha caigut, i ja dic, dos nens ja he 

vist amb un foradet al cap. És per això que demano que, tenint en compte que és una plaça molt 

gran, que està plena de sorra i que tenim per exemple dos mòbils d‟aquests que n‟hi a tres, 

d‟equilibri, només cosa infantil hi ha un tobogan petitó i hi ha dos mòbils, tot el demés és per a mes 

grandets. Si anem a mirar petitons hem d‟anar a la plaça de la clínica Corachán, però allà només hi 

ha un sol joc i tampoc és per massa infantils. Jo tan sols demano que, tenint en compte que les 

normatives em sembla que també ha d‟estar a una distància d‟uns 30 metres de carrers i dels cotxes, 

i aquesta ho està, és un tancament pels més menuts, i res, una caseta i prou, i aleshores es 

mantindria molt mes la sorra neta, tenint en compte que a 20 metres hi ha un pipi-can, i que allà bé 

com que hi van força gossos, n‟hi ha de grans que ja entren al pipi-can sense la porta, salten, salten 

així, també és veritat que a la nit de vegades hi ha joves que com que aleshores queda aïllat pugen al 
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far-west i estan allà, no fan res, parlen i tal i de vegades alguna ampolla es trenca i queda per allà a 

la sorra, aleshores jo només demanava pels més menuts un tancament, que hi ha espai suficient. Per 

això formulem aquest prec (que llegeix literalment): Que el govern municipal construeixi a la plaça 

de Martí i Llauradó una zona infantil tancada per als més petits per tal d‟evitar situacions de perill 

amb jocs propis d‟edats més infantils, impedint també l‟accés dels gossos usuaris del pipi-can que 

existeix al mateix espai. 

 

Tot seguit li respon per l‟equip de govern del Districte la consellera de CiU, Sra. Cantin, dient que 

és veritat que aquesta plaça com vostè diu té un espai de joc infantil per edats bastants diverses, de 

la torre que vostè parla i després del tobogan petitó, jo potser no coincidiria que sigui una plaça amb 

espai prou gran potser per fer tancaments diversos pels més menuts per un cantó, i pels més 

grandets de l‟altre, però en tot cas és evident que és una cosa que s‟ha de mirar perquè és veritat que 

la diversitat d‟edats en aquests jocs és important. Afegeix que, en principi, la plaça és d‟una mida 

mitjana, però té diferents usos, perquè hi ha aquest espai de sorra que vostè explica, després hi ha 

l‟espai de passeig amb arbrat, amb bastants bancs, i després l‟espai del pipi-can, que a la seva 

vegada és molt petit, és molt reduït. Aleshores vostè planteja un segon tema que és el tema de la 

separació de gossos amb els nens, el tancament en aquest sentit sincerament crec que no serviria 

perquè depèn molt més de la educació dels propietaris dels gossos, perquè per molt que hi hagi un 

tancament al final acaben entrant, com que l‟horari d‟usos moltes vegades de nens i de gossos és 

diferent, doncs de dia hi ha els nens jugant al sorral i a la tarda d‟aquell mateix dia hi ha els gossos 

campant, per tant el tancament en aquest sentit creiem que no serviria. De tota manera si que és 

veritat que hem de continuar parlant-ne, sobretot potser per remodelar el tipus de jocs que hi ha en 

aquesta plaça i veure que es pot fer, però abundant en el que s'ha presentat a la primera part en el 

Consell Ciutadà, doncs hem de valorar sobretot quin pressupost significa això, i si realment 

considerem que és una de les prioritats en aquest any.  
 

De nou replica la Sra. Viñeta, dient-li que no és molt l‟espai, i que hi ha una palmera inservible, i 

es pot fer un tancament darrera de la palmera, agafant només aquells metres ja en tenen prou els 

petits, els petits amb poc espai ja en tenen, i allà hi ha una palmera que no s‟aprofita ni pels grans ni 

pels petits, tenint en compte que tenim uns tres metres que no estan amb sorra, que també no sé si 

allò correspon que està vorejant el mur de les cases del carrer Castellnou (entre els carrers Nena 

Casas i Castellnou) hi ha uns murs, i allà hi ha un tros a on hi ha la placa de Martí Llauradó, que no 

serveis, només és aquell petit tros en que ningú hi juga i ningú hi fa res, ja n'hi hauria prou pels 

petits, i, per acabar, la Sra. Cantin li diu que ho mirarem això, segur, i tindrà resposta. 

5.4 Pregunta del grup d’ICV-EUiA, per resposta oral: Davant l’anunci que es modificarà la 

forma de recaptació de l’àrea verda, quina quantitat se deixarà de recaptar al Districte de Sarrià-

Sant Gervasi?    

 

El Sr. Ramírez informa, un cop més, que aquesta pregunta decau, en no estar present en la sessió 

d‟avui la consellera del grup d‟ICV-EUiA, Sra. Imma Clarà, per defensar-la, tal com ja ha 

comentat abans en tractar altre punt de l‟ordre del dia d‟aquesta sessió. 
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5.5 Pregunta del grup del PPC: Quin és el capteniment del govern municipal per tal de 

recuperar el projecte de reforma de l’avinguda Pau Casals, així com el inici d’execució de les 

obres davant la caiguda de vendes que pateix tot l’eix, i que en part es pot atribuir al mal estat de 

la zona i que precisa d’una actuació integral consistent en: renovació total del paviment, 

ampliació de les voreres, millora de l’enllumenat, millor seguretat i neteja dels carrers?  

 

Formula la pregunta pel grup del PPC la consellera Sra. Ayarza, que diu que mi pregunta es en 

relación con el eje comercial de la avenida Pau Casals y su entorno. El proyecto ya fue aprobado 

por el anterior gobierno municipal, de una reforma de la avenida de Pau Casals y se encuentra 

paralizado, supongo que por falta de recursos, por presupuesto, y no se ha hecho la ejecución. 

Entonces esta actuación es muy esperada tanto por los comerciantes como por los vecinos, porqué 

conecta la plaza de Francesc Macià con el Turó Parc, y los comerciantes, ahí tanto vecinos como 

comerciantes están fatal. Por eso formulo la siguiente pregunta, que por favor aunque no lo he 

puesto aquí, que si pueden dar la respuesta oral y escrita aunque no lo he puesto, se me ha olvidado. 

Entonces pregunto: ¿Cuál es la hoja de ruta del gobierno municipal para poder recuperar el proyecto 

de reforma de la avenida de Pau Casals, así como el inicio de ejecución de las obras frente a la caída 

de las ventas que padece todo el eje comercial, y que en parte se puede atribuir, en gran parte, al 

mal estado de la zona y que precisa una actuación integral en renovación integral del pavimento, en 

ampliación de las aceras, en una mejor iluminación, en una mejora en seguridad y limpieza de 

calles? 

Li respon per l‟equip de govern la consellera del grup de CiU, Sra. Laïlla, dient-li que, evidentment 

el govern d‟aquest Districte està d‟acord en recuperar per fer la reforma de la avinguda Pau Casals, 

perquè creiem que és un eix molt important de comerç d‟alta qualitat, tant en el Districte com en 

tota la ciutat, i tenint en compte el cost que suposa la remodelació, nosaltres ho seguirem incloent 

per això en el PAM i en el PAD com a prioritat. Tot i així hem de veure si realment es pot fer en 

aquests propers anys, o en aquest proper any, si es pot començar, en funció també del cost i de les 

intervencions que tinguem al Districte, si s‟ha de prioritzar, aleshores en funció d‟això, decidiríem 

si una cosa o l‟altra. Tanmateix també creiem que és important l‟ampliació de les voreres, el que 

passa és que l‟actuació d‟aquest ampliació s‟ha de tenir en compte també i s‟ha de portar 

paral·lelament amb els del pàrking SABA  que tenim allà, perquè tot això també els afecta a ells, i 

ells també hi han de participar, i per tant si ells posen disponibilitat, des de l‟Ajuntament no tenim 

cap inconvenient en tirar endavant aquesta mesura de millora. En quant a neteja i en quant a 

seguretat, hi ha hagut millores, sabem que ahir també va haver-hi un allunatge a una de les botigues 

i en el qual els Mossos ja hi estan intervenint, però tot i així en general diguéssim, s‟ha notat una 

millora al respecta de la neteja i la seguretat de la zona. 

De nou intervé la Sra. Ayarza, que li diu que es cierto que se están haciendo cosas, pero claro, es 

que era una zona que el comercio tenía mucho valor, y que ahora está totalmente perdido y bueno, 

están muy preocupados y la verdad es que creo que se tendría que poner toda buena parte por parte 

del gobierno, para al menos arreglar un poquito lo principal, lo que sea más importante, pero no 
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dentro de los próximos años, yo espero que dentro del próximo año 2012, i, per acabar, li respon de 

nou la Sra. Laïlla, dient-li que hem estat en contacte amb l‟Associació de Veïns de la zona, i estem 

estudiant, s‟està intentant porta noves botigues, nous comerços perquè participin, i estem estudiant a 

veure quines prioritats. Tornem a dir el mateix, sé que som molt repetitius, però és que ens basem 

en uns pressupostos i hem de ser molt austers, hem de ser molt conscients del que és més prioritari 

en el Districte, evidentment és molt important aquesta zona i ho tenim molt present, això és 

fonamental en el Districte, el que passa és que també hem de mirar ara en quant a pressupostos a 

veure quina prioritat i per tant no li podem assegurar que sigui l‟any que ve, d‟aquí dos anys o 

d‟aquí mig any, però en total la intenció és fer la reforma el més aviat possible, quan sigui possible. 

6. Declaracions institucionals de tots els grups del Consell: 

 

El Sr. Ramírez llegeix les dues declaracions institucionals següents, presentades i recolzades per 

tots els grups del Consell, per unanimitat: 

 

6.1 Amb motiu del Dia Mundial de la SIDA. 

 

El Sr. Ramírez llegeix la declaració, en nom de tots els grups, i que diu el següent: S’han 

acomplert trenta anys des de que es va diagnosticar el primer cas de SIDA a Catalunya. Durant 

aquest temps s’han fet grans avenços en el coneixement i en el tractament de la infecció, però 

tenim reptes pendents en relació amb la prevenció, el diagnòstic precoç, la vacuna, la cronicitat, 

la discriminació i l’abordatge social. Malgrat els avenços mèdics, el relaxament de la societat 

envers la malaltia ha provocat que en els darrers anys continuïn havent-hi nous casos d'infecció. 

Sabem amb profunda preocupació que malgrat el progrés substancial aconseguit al llarg dels 

trenta anys, l’epidèmia del VIH segueix sent un gran problema humà sense precedents, que 

produeix un sofriment a diversos països, a comunitats i famílies de tot el món. Més de 30 milions 

de persones a tot el món, han mort de SIDA i s'estima que uns altres 33 milions de persones 

viuen amb el VIH, més de 16 milions de nens han quedat orfes a causa de la SIDA, cada dia és 

produeix al món més de 100.000 infeccions noves per VIH, i es creu que les persones que viuen 

amb aquest virus són conscients de la seva infecció. Expressem la nostra preocupació perquè els 

joves de entre 15 i 24 anys constitueixen més de un terç de les noves infeccions de l'VIH, això és 

una resolució de l’Assemblea General de les Nacions Unides de 8 de juny de 2011. Passaria a 

donar pas al que seria la declaració institucional. Primer, a falta d’un tractament curatiu o 

d’una vacuna, la prevenció continua sent l’element més important i eficaç, cal intensificar la 

promoció de l’ús del preservatiu i continuar donant suport a la recerca de vacunes i mètodes que 

redueixin o eliminin l’VIH de l’organisme. L’Ajuntament de Barcelona intensificarà les 

iniciatives per conscienciar a la ciutadania, incidint en la importància de la prevenció. Segon, a 

Catalunya s’estima que hi ha unes 7000 persones que no saben que estan infectades, podent 

transmetre la infecció i no beneficiant-se del tractament. Evitar el retard en el diagnòstic 

continua sent un repte. Promourem el diagnòstic precoç de la infecció, contribuint a trencar la 

cadena de transmissió i assegurant l’adequat tractament el més precoçment possible. Tercer, les 

persones infectades per l’VIH estan sotmeses al desgast de la infecció, als efectes secundaris dels 

tractaments i a d’altres infeccions cròniques. Cal un abordatge integral i multidisciplinari, que 

tingui en compte la cronicitat i que inclogui aspectes mèdics, psicològics i socials. Quart, la 
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societat civil i les administracions han de continuar col·laborant per assolir els reptes pendents i 

procurar la participació conjunta en el desenvolupament de les polítiques socials. Volem 

expressar el nostre compromís per seguir treballant per tal d’eradicar la malaltia, juntament amb 

la societat civil, les associacions i les entitats. Cinquè, encara es produeixen situacions de 

discriminació envers les persones infectades per l’VIH. Seguirem adoptant mesures perquè no es 

produeixin aquestes situacions i pel respecte als drets humans de totes les persones  sense 

distincions. Sisè i últim, ens adherim al manifest unitari promogut per la societat civil, així com 

als actes commemoratius del Dia Mundial de Lluita contra la SIDA, avançant en un sistema de 

la salut accessible i equitatiu per tothom, que garanteixi la qualitat de vida i una adequada 

assistència sanitària i social a totes les persones afectades 

 

6.2 Amb motiu del Dia Internacional per a l’eliminació de la violència envers les dones. 

 

El Sr. Ramírez llegeix la declaració, en nom de tots els grups, i que diu el següent: El passat, 25 de 

novembre, administracions i societat civil ens apleguem per manifestar el nostre rebuig envers la 

violència que pateixen les dones i expressar el nostre condol per les dones que han estat víctimes 

de la violència masclista aquest any 2011, lamentant i rebutjant no només les morts causades per 

aquesta violència, sinó totes aquelles manifestacions violentes, sovint silencioses i silenciades, 

que mantenen algunes dones sotmeses al terror o la humiliació. La violència envers les dones és 

una vulneració dels drets humans i un obstacle per assolir la pau i el progrés de les nacions i del 

pobles; no tan sols destrueix vides, sinó que també soscava el desenvolupament de les dones en 

llibertat i la possibilitat que puguin exercir la plena ciutadania en igualtat de condicions. Aquesta 

violència és conseqüència de les relacions de poder històricament desiguals entre dones i homes i 

té causes socioculturals profundament arrelades a l’imaginari col·lectiu, per això és tant 

complexa la seva identificació i tan difícil la seva eradicació. Per abordar la complexa realitat 

que envolta aquest fenomen cal garantir veritablement els drets de les dones i reconstruir un  nou 

model de ciutadania que permeti esborrar el sexisme de les estructures socials, econòmiques i 

politiques. Actualment, disposem de noves eines i instruments per lluitar contra la violència. 

Tenim la Llei del dret de les dones a eradicar la violència masclista que estableix els mecanismes 

per reconèixer i avançar en garanties respecte al dret bàsic de les dones a viure sense violència. 

També tenim un major coneixement sobre la situació de les dones en la nostra societat i hem 

desplegat recursos per a l’atenció i per a la reparació dels danys causats a les dones i els seus fills 

i filles, així com programes de sensibilització, de prevenció i d’identificació precoç dels abusos. 

Són molts els esforços que s’estan realitzant des de les institucions públiques i els organismes 

internacionals, també des de les organitzacions no governamentals, des de les associacions i 

entitats de dones i d’altres que lluiten per la igualtat, i fins i tot de moltes persones que, a títol 

individual, s’han implicat en aquesta lluita, perquè només amb la participació del conjunt de la 

societat serà possible avançar. Som conscients, però, que cal seguit treballant per remoure els 

valor i els models simbòlics que perpetuen els estereotips sexista i fan possible la violència 

masclista. Per això, cal seguit invertint esforços en la prevenció i la sensibilització social, i fer de 

l’educació l’eina bàsica per abocar les generacions futures a viure en un món on les relacions 

entre uns i altres estiguin lliures de violència. Així doncs, avui, en el marc d’aquesta diada, totes i 

tots nosaltres volem renovar el nostre compromís per seguir construint una nova cultura, 

c¡basada en el respecte mutu, l’autonomia i la llibertat per a tothom. 
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El Sr. Ramírez dona per finalitzada la sessió del Consell, tot recordant que el passat dia 24 va 

haver-hi un acte a la plaça Bonanova, en que van venir les Dones de Blanc, per manifestar aquest 

Dia, i vam tenir la presència d‟alguns consellers i conselleres, així com de la consellera de Districte 

de la Dona (la Sra. Montse Cantin) i alguna diputada del Parlament de Catalunya.  

El regidor-president del Consell, atès que no hi ha altres assumptes a tractar, dóna les gràcies a tots 

els assistents i aixeca la sessió a les 22.34 hores. 

 

El SECRETARI DEL CONSELL 

 

 

Ricard González i Soriano 

 

Vist-i-plau, 

El REGIDOR-PRESIDENT DEL CONSELL 

 

 

Òscar Ramírez Lara 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


